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PEOPLE'S WITNESSES:

DIRECT CROSS REDIRECT  RECROSS

BAILEY, Ella Jo 3470 3560 M
(Continued) 3637
; (Reopened)
b
i g -
| EXHIBITS
 PEOPLE'S: For Identification In Evidence

51 - Photograph 3479
52 =~ Photograph 3479
70 -~ Photograph 3479
73 - Photograph 3479
77-A thyrough 77-AA ~ Photographs 3479 3647 .
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LOS ANGELES, CALIFORNIA, MONDAY, JANUARY 17, 1972 10:10 A.M.|

- e o m

THE COURT: All right. In the case of People vs.
Davis, the record will show that all jurors are present.
o Good morning, ladies and gentlemen.
(Whereupon, murmgrs of "Good morning, your Honor!

* were heard from the members of the jury.)

. THE COURT: Good to see you all again.

I ME, cﬁavei‘é, 'ﬁi!.li you be wanting gometime today?
JUROR- CHAVERS; No, your Homor. It will be 1:30
Ttmraﬁii;' o

CTHE COURT:  Thursday?

JUROR CHAVERS! Yes.

THE COURT: The record will show Mr. Davis to he
pregent. All =~ let's seée. Mr. Manzelle is present for the
People; Mr, Demny for the defendant.

(Proceedings had on an unrelated matter,)

ELIA JO BAILEY,
having been previously duly sworn, resumed the stand and
tegtifled further as follows:
THE COURI: State your name again for the récord.
THE WLINESS: ELla Jo Bailey.
THE COURT: All right, Mr. Denny. You may proceed.
MR, DENNY: Thank you. |

CROSS~-EXAMINATION (Continued)
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BY MR. DENNY:

] Miss Bailey, let's go back to & 1little unfinished
business from yesterday. I yant to read you your cxoms~
examination -- not yesterdey, but Friday.

"Q

Sadié took some rags and clothes and put them in
@ fireplace; is that right?

A¥ A
”Q
A
"
LY

Do youi recall that testimony?
- Yes. .

And that's the truth?

Yes, .
k And yo:a are sure of that?

& » O.>» O »

A Yes.
Q You do remember that now?
A Yes. '

Q Somebody has refreshed your recollection as to
that particular conversstion now?

© Yea.

Well; what I was looking for Friday wes this,
Do you remember & long conversation again with Sergeant
Whiteley and Burt Katz == or Burton Katz, Deputy District
Attorney, in Room 649 of the Hall of Jugtice om Februaxy 18,
1971, at approximately 10:00 a.m.?

All right. You've testified heve that

Yes.

Did anybody tell her to do that?

No. |

Sure?

Yes. It was his -~ it was her idea,"
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Q

Yes.
You didn't remember it last Thursday and Friday,

No.

How do you remembexr it now?

Just by your asking about it.

Well, you have gone over the notes from that

conversation, over the weekend, haven't you?

A

a»"p.:a-p:»s S >}

Q

No.

You haven't gone over any rotes over the weekend?
No.

Or since Thursday or Friday?

No.

Or any transcripts?

No.

Or Sergeant Whiteley's notes?

No.

All right. Well, let's see if I can yefresh

-~ your recollection from these notes, then.

Going to page 3, did you state to them, in sub-

stance or effect, the following?

¥

"Ella states that Vance, Mary, Sadie

- and herself decided that Mary and Ella would deive
the bug 6 Santa Birbara, where it would be
abandoned.

"ance told Sadie to burn everything

- that had blood on {t. Sadie sald thegloves and
a white three~cornered scarf had blood on it. Thege

CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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items were in the bus.

| Attorney Katzj dan't that righﬁ'? Or & number of converga-

s £s. © |

23 °

2‘4 4,

Wance told Sadie to burn eéverything that had
bloed on it.V

Do you rewember telling them that?

A No. Sadie's the vme that told Bill sbout the
clothes that were in the back of the bud.

o Agguming she told him that, since he couldn't
know 1t, since he wagn't there in the bus, after she told
him, isn't it a fact that he told her to burn the clothes?

A Ne. |

Q And you didn't tell the officer and Deputy
District Attorney Burton Katz thai?

A I don't believe so. |

g Now, do you koow so? You 've testified under
oath now. Now, you say you don’t belisve, Which is true?

A Ho.

4} A11 right. T think at about the albga of ,
Fridiy's sesgion, we were talking about the fact that you'd
spent an awful lot of time talking with Deputy Distriet

tions with him, intexviews?
A Not with -- not with Katz; not very many.
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OO OF O &0 >0 MO PO PO Q-

Q
you refresh

A.

Q

] VE
3l

1

How many?

- Maybe ‘three, three or four.
o ¥

Anduni.'H&nzalla, how many?

'L 'don't know;

Can you guess?

No.

Can you state for a fact?

No.

Can you state when any of them were?

No.

You have no recollection of that?

Of any of them?

Yes.,

Yeag, I can recollect some.

How many?

I don’t know.

Well, is there anything like notes that would help
your recollection as &9 dates, timeés, number?
No.

Well, they have been guite recently, haven't they,

some Of them?

A
into couzt,

Q

o 2 D <

I've talked to him a few times before I've come
yes.

Yes, When was the most recent?

Last week. Friday, I believs.

After the close of Priday's session?

No,

Do you mean the Friday before that?

CieloDrive.comARCHIVES
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A ' No. Beforxe the session,
Q  ©Oh, before the gession. I see.
When was the time before that?

A I &op'&.knaﬁ.

.ot Ybu_havélnof;ecélleﬁticn of things that recent?

MR. MANZELLA:. gbjeaﬁicn. It'e not relevant, and --

HE C%URTr‘ Sustained.

MR. MANZELLA: ~- it's argumentative.

‘Q | Bé'MR.:DﬁﬁN}; You've talked to investigators
from the Sheriff's department on a nuwber of times, haven't
you?

A Yesg,

MR. MANZELLA: The gquestion's been asked and answered,
youxr Honon.

THE QOURT: Yes, it has.

Q BY MR. DENNY: And Miss Bailey —-

THE COEFT: The answer may remain in the record, however.
The answer miy remain. It has bean asked, Of course,
pieviously.

Go ahead.

Q BY MR. DENNY: When an appointment was set up to
digougs this case with me and with Mr. Kanarek, Mr. Manson's
attorney, up on the 10th floor of the Old Hall of Records,
in the Sheriff'e Homicide Department, you refused to talk to
us, didn't you?

A Yes. I was given a choice.
Q And you chose not to?
y: And I chose not to.
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a And you were glven a choice by whom?

MR, MANZELLA: Objection, your Honor. That -~

THE COURT: Sustained.

MR. MANZELLA: -- assumes that the law doss not give
her a choice.

MR. DENNY: Well, your Honor, she ig ~=~

_ THE COURT: The chjection is sustained.

;:.HR. DENNY: All xight,

Q. wa, you indicated, I think, in response tdO some
Of Mr. Mlnzella B quethons, that your sight is just as good
now as it was hack‘ on your dayk -- back in your daye on the
ranch? - ";‘. ; ;.U

A L gon't ramember saying that, but yes, it is.

.Q All ridht. Although you were not wearing your -
glagses at the time yon were one of the Manson girls; is that
right?

A Yes, that's right.

Q 211 right. 3And again, showing you the exhibit
that's heretofore been marked as a People's exhibit, No, 37,
People's exhibit, will you start from the left hexe,
{indicating) .a, B, ¢, alony the top row, who iz A?

A Susan Atkins.
and B?

Charles Manson,
And Q?
Mary Brunner.

and D?

LI « - R o B B @

Robert Beausoleil.
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Q

A

Q
glassas?

MR.

Honor?

degk just

MR. MANZELLA: The People would ask that the witness be

allowed €0 keap her glasses and G40 what she wishes to do with

THE GQOURT: Yes..

DENNY: May I approach .thae witnese a moment, youx
COURT: Yes, you may.
DENNY: May I see thope glasses a moment?

a moment, do you? ,

| her glasseg, your Honor.

And R?
Bruce Davig.

All right. By the way, would you take off your

You qon't mind i1f we put these on the clerk's

¥You should put them back.

4
.r".;‘ i
P
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"wonder if they may be similarly marked at this time, 1f the

MR. DENNY: Weli, pay I ask, your Honor, that she not
place them back dn for & moment?

THE COURT: All right,

Q BY MR, DENNY: Now, Miss Bailey, you were fairly
familiar with most of the people at the ranch among the
Family, is that right?

MR, MANZELLA: Objection, the question im vague and
amhigums,

THE COURT: Sustained,

Q BY MR, DENNY: Well, you knew people by sight,
didn 't you?

MR. MANZELIA: Objection, vague and ambiguous.

THE COURT: Sustained.

e BY MR. DENNY: Did you know the members of the
Manson Family by sight during the time that you 1lived with
them?

A Yes. .

Q And you could recognize them {f you saw them
again?

A Yesx.

Q And you could recognize pictures of them just:
as you have recognized the plctures in Peéple's 37, is that
correct? )

A I'm not sure 1f I would recollect everyone.

Q@ Well, let's tzy.

| | Your Homor, I have a serles of photographs here
ptevioi;i:iy marked in evidence under People's symbolﬁ. I

Sy
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1-2 1 | People have no objection?
. 2 m MANZELIA People have no objection, your Honor.
3 I'm-looking for the exhibit number.
: 3 MR. DENNY: Well,I -»
* 5 | MR. MANZELLA: I believe it was Exhibit 77, People's 77,
" 6 | your Homox.
7 | MR, DENNY: Well, there are & number: People's 51,

%A%zl,m,aas People's 52, People's 70,People's 73, People’s 77-A through

iy e .

T7AA 8 9 Z, and 77-AA, May they be so warked for ldemtification at
10 this time?

n | THE COURT: So ordered.
12 Q BY MR. DENNY: Now, ma'am, L'm standing right at
18 the game place where I was standing, back at the railing
3 14 here, when you identified the pictureg of Mr. Manson and Mr.
., 15 Davig and the rest; 1is that correct?
d 6 | THE COURT: The record will show that should be mbout
7 1 20 feet away. _
W Q@  BY MR, DEENY: I'm showlng you People's 51.
19 Who is that?
20 , A I can't see.
2 MR, MANZELIA: Objection, youx Honor. The People would

2 | object to what Mr. Demny is dolng on the grounds it has no
% | probative velue, It is not relevant.
THE COURT:; Sustained. ‘
MR, DENNY: Your Honox, may we approech the bench?
7 % THE COURT: Yes, you may.
“ (Whereupon, the following proceedings were had

at the bench among Court and counsel, outside the

R 24

2%

28
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heéaring of the jury:)
- MR, lE_NNY: Your Honor, certainly it hag probative

. value and 1t's relevant ==

MR, FAY: Ke;pyoug yolce down, George.

U, DENNY: She‘:s' 'éestified she could zee certain
things, pgttiéular}:jf, in yegard to & gun and a knife &nd she
1dentlfied Mr. bav:is as having & gum and a knife when she
wag about 20 to 30 feet away from him shortly before the

~ people are supposed to have léft to go to the Himman home,

She's testified that she did not have glasses at the time,
She's testified that her eyesight now is as good as it was
then. She hag been able to identify at that distence, with
her glasses, other photographs., And whether she's able to
identify them with her glasses ox mot, she certainly ahaniq
be able to identify at 20 feot the faces and pletures which
are the same gize and shape as the pictures that she hag
previously identifiad. If ghe. cannot do aso, it is probative
as to the fact ghe could not ses what she said she saw at
the time she said she saw it in the portion of her direct
tegtimony. ‘

MR. MANZELIA: My objection, your Honor, is that {t has
no probative value and fts prejundicial effect outweiphs its
probative value and it ig not relevant.

No. 1y 1t is an attempt to comduct & test undey
the conditions which Mr. Denny hag not established were the
same ag those during the events to which Mtss Bailey has
testified.

Miss Balley identified people at & distapce of

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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1 20 feet, not from photographis, and I think it 1s obviocus

@ ;| there ia m substantial difference between identifying &
3 | photograph and a8 person at 20 Ffeek. |
| s | All of wevwould much rather or could more cledrly
. & 5 identify . aomeone we konow from & digtance of 20 feet in persom
" 6 | thin we would & photograph of that person.
T : And there'’s been no showing that the photographs

8 af these people, the people that are shown in the photographs,
o | aye the sdme. 43 they wem when Miss Balley saw them during
01 the events to wh:t.eh she's testified. Sp it has no probative
u ‘value at al),

. MR DENHY: Well, your Honor .-
o : THE com: That sounds correct to me.
* 1 MR. DENNY: Your Homo#, it iz no =~ it is mnot correct

.‘ 1 at all.

16.

1f the Couxt plesse, she has identified at this
distance with her glaases people whom the People are certainly
happy to hmve hexr identify whether they were the same when
she saw them or mot. She's Ldentified those plctures of
Atkins, Brunner, Bedusoleil, Manson and Davis.

Now, it is certainly relevant and probative s to
her abllity to see, mevely her ability to see. I cam hold
up fingers and ask her if ghe can see. There would be no
difference in holding up f£ingexs and asking her to mee, if
she can gsee now, and determine he? aAbility to see and -«

MR, RAY: People ==
o “ MR. MANZELIA: Pecple ==

28

la fla. THE COURT: You may do that.

w
18
19
20
21
22
23 - |
24
25

26

L]
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| that. It is extremely probative to say she lLived with these

at Spahn Ranch. That's the difference.

to her face and say, “"Can you identify this person?* I could

1, . HR’

" or bad.nt-hhiszmament, I don't recall that she =aid that her

éyesight was the same.

MR, DENNY: I submit we should be able to 4o more than

people, she knew these people and day in and day out for a year |
and ten months whether she can identify these people.

MR. KAY: But she didn't identify them as pictures out
MR. DENNY: Just & moment, you briny a ploture right up

say that's not probative, that's not relevant. 1I'm asking her
to do the same thing =-

MR. MANZELLA: Though we didn't ask her to identify
pilctures just to see if she van sde, We asked her to identify
plcotures to determine who they were.

MR, KAY: We have no objection to their bBringiny the
pictures =~

HR..DEH§Y: Sure; you don't.: Then, she can see.

BR.‘KhY} See, you're giving her a teat and, then, it is

DENNY: I'm just standing back a few more feet than

1 H
v ‘)

You&“ + 7}!“‘.. . i
THE, COURT: I think a test under certain circumstances is

, 1 :
proper to determlne whether her eyesight without glasses is good

MR. DEMNY: Yes, she did, your Homor. I just lald that
foundation before I started this.

THE COURT: I don't know that she said it was the same,

MR, DENNY: 6&he did, your Honox.
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THE COURT: She may have had some doubts in resgpect to
that.

MR. DENNY: Ro.

THE COURT: Or she assumed that it was.

MR, DENNY: ©She sald, "I don't think Mr. Manzella
asked me that, but it is just as good now as it was then.”

THE CQURY: All right, assuming that that's true, I
think you do have a right to make a test, hut I don't think
that this ig a proper test,

MR, DERNY: Well, your Honar, I'm not solely testing her
on whethex she can recognize people walking, moving people,
solely on the issue of her ability to see ay client with a gun
at the time testifled to. She's testified to a lot of things
that she has heen able to see. A car driving ten feet and
fifteen feet away from her, going out, and identifying the
pecple in there.

THE COURT: That's true.

MR. DENNY: GShe's teatified to & good deal about what
the couid see, and certainly we have a right to determine if
sha can see at any given distance things.

: '1>Now, the aifference in holding uwp my filngerm and
holding‘ué a picture is pure ==
’ MR. KAY: Pure or great.
MR, DENNY: ~- pure circumstance. It isn't very great.
":‘THE COURf{"The Court believes it is. I think the
comment that'has-begm_made by Mr, Manzella to the effect it

can't be aetermineﬂ whether thege people look the same az when

- T

ki . N B
she saw 'them, . . | §
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. Ruby Pearl identify them. 3And there's been, certainly, no

- progeed in that line -~

.1 open court within the presence and hearing of the jurys:)

MR, DENNY: Well, your Honer, the People have used
thése things, they've used these things to have -« £0 have

Juan Flynn identify them. They've used these things to have

big squawk from the People about using these very pictures.
THE COURT: The Court will sustain the objection.
However, I will not sustain an cobjection to

a test, other tamts of her ability to see. Eo if you wish to

MR. DENNY: Thank you, your Honox.
THE (CQURT: ~~ while she’s on cross, you may.

(wWhereupon, the following proceedings were had in

BY MR. DERNY: What am I holding in my hand?
Pardon?

what am I holding in my hand?

I don't know.

Can't you determine at all what I am holding?
I beligve you are holding a felt marking pen.

How many?

R 2 0O O Y

Two

MR. DENNY: May the record —=-

Q Oh, by the way, what color are they?

A Green and red.

MR. DENNY: May the record reflect, your Honorx, I am
holdlng.one felt marking pen with a green top and a white body
and ona red grease pencil with a red body and red grease lead.

THE COURT: So ordered. Yes, the record may s0 show.

3~ ‘_ i o 1

1. v ot
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HR;‘DEﬂﬂﬁyf‘Hyy th recard fuxther show I am standing
at the same pla\\r;e whér'e‘ she identified the pictures of

Mr. Hansoﬁi at betef&i_frdm 20 feet distance from the withess

gtand.

THE COURT: VYes, the record may s0 show.

Q

£ingers I'm holding up at this point, can't you?

A
Q

these photographs,; can't you, if they are brought close enough

to you?
A

BY MR, DENNY: And you can certainly tell how many

Yas, four.
Fine.

By the way, you can recognize your old friends in

YEB %
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Q You've gone through it before, haven't you?
;A ' I don't know if I have seen those photographs.

Well, let ma come up to you and see if you recall

having seen thana photo;rqpha?

THE COURT: You may putAon your jlasses.

Tﬂé,ﬂFTﬁgSés Thank you,

MR, DENHY: well, your Honor, I would appreciate if she
can detarmine whether she tan identify these people from the
photographs without her glasses, first.

MR. MANZELLA: Your Honor, the People would object to
that procedure. There saems t0 be no reason for it.

O the grounds previously stated, we object to that
procedure, your Honor. The Court has already ruled on that
motion.

THE COURT: It appears to be well taken. Sustained,

Q BY MR. DENNY¥: Showing you 51 for identification,
| who is that?

A | Gypsy, Catherine Share.

Q You have no trouble recognizing her with your

glasses gn there, do you?
a  ¥o,
Q Do you remember dolng this at the grand ~- I'm
soxrxry, at ancther hearing?
No.
All right. Wwho is that?

Lynn Promme.

o R = 4

Showing you 73, who is that?
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Danny De Carlo.
You have trouble recognizing him?

It is not a very clear photograph.

Lo N

Showing you People's 70 for identificaﬁion, who is
that? .

, L don't recognize it.
77-A, who is that?

-y

I only know her as Little Patty.

U rights TIBE
I don't Rnow him;
. é::’épﬁ $u£a that's a him and not a hex?
_ I;m érfgty sure
Al ifigh’ti 97-c?

Susan Atkins.

A
Q
A
Q
A
Q
A .
.
A
Q 77~B7
A Robert Beausoleil,

@ 7787

A‘ Bill Vancae.

Q 77=F?

A Juan.

Q Juan?

A Juan Flynn, I believe.

Q A1l right.

Fow, all of these pictures that you have seén,
do tﬁey look substantially like the people porirayed in them
looked when you wexe living with them?

MR, MANZELLA: Objection, that's vague and ambiguous, your

Honor, covering all the pictures she's seen.
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MR. DENNY:
thu.é far.

THE COURT:
recognired?

MR. DENNY:

THE COURT1

THE WITNESS: Would you repeat the quastion?
Q BY MR. DENNY: Do all of the §ictures that you have
seen thus far that you have recognired appear to portray the |
people tihqwn in those pictures just about tfhe way you remember

. them when you were living with them?

A © Pretty well.
e 77-E? ‘
B fl-k ‘ II’ don'é khow 'her‘by name.
Q | You recwogn“ize hexr by fetures?
A i‘::‘:qc:dilec-&: seeing her a few times, not very
often.

I'm asking all the pictures you have geen
All the picturées of the parsong sha's

Yes. ' -

Yer, you may answer that.
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77-1%
Linda Kaasabien,
17-1%7
Sherry Cooper.
77=K?
Brenda McCann.
77-L?
Steve Grogan.,
77-M2
Ruth Morehouse.
MR: MANZEIJA: I 'm goxrry. Your Honor, I think we've
goﬁﬁ the letters mixed up on those photographs. :
IENHY‘ X th:lnk we have, too.
- ‘IHE GCURT: Thq* laa'r. one you called was 77-M.
Ruth Hurehouse.
TR, mzsm: I think the mixup begins with 77-0,
y'our Honar; )
v EE cwa'r- ‘That fex back?
MR.MANZELIA: Yes, I'm afxaid so.
MR. DENNY: Let e check. May I have just a moment,
your Honox?
THE CQURT: Yes, you may.
(Pause in the proceedings while a discussion
off the vecord ensued al the coumsgel table between
Mi., Denny and the defendant.)
THE COURT: What did you have in mind now?
Q BY MR. DENNY: let's go back to -&.
A Bill Vance.

T P O > L 2 > O
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A

|

O O.> O P S > O PO PO PO O O >

~F?

Juan Flynn.
37

The girl, I don't recognize.
~H?

Linds Kasabian.
~1?

Sherry Cooper.
~3?

Brenda MeCann.,
wK

Steve Grogan.
L7

Ruth Morehoiuse.
~M?

Payl -« I'm not sure what his lést name is.

Watking?
Yes. .
-y

T don 't know her by name.

Well, do you wecognize hexr by her features?
L'm not real sure -~ L ~= I can't really recall
N R

., 1
1f I've seen her,

Q
A

~07

He was a ranch hand, I just knew him by the

noeme Larry, Little Larry.

Q
A

Tittle Taryy, «PF?
Bruce Davis.
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> L2 O b O

& > O p O

'

- B e D2 n».‘.éab.o.‘:‘-b@?-ﬂtb

-Q?

I don't lmow him,

You don't recognize him at all?

Ro,

«R?

I recognize the picture. I can't remembar the

You do yecognize the face, though?

Yes, 1 do.

Ig that also a Larcy?

Yes, I believe it ix.

Larry Jones? .

That soumds vight, I'm not pure what hiz last

Was he one of the cowboys there?
Yes, he was pretty mach & cowboy,
“87

Patty Krenwinkel.

o

Sandy Good.

~U?

Myself.

“V?

*

. Githy 15:12111;2,

-

. Mary Brumer.
-=X7

Lo
i
i'i

Leaiia Van Houten.

H
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Y7
1 just know her by the name Beau.
~Z7
Dianne Lake,
~AAT
I don't recognize that photograph.
ALl yight; ma'am,
Now, other than the Individusls that you say you
do not xecognize at all, the photographs sppear, again, to
show the people and you vecall baving geen them during the
time you lived with then?
A Yes, pretiy such.
Q By the way, Manson was sort of the teacher of
the group, wasn’'t he?
A Yes.
Q And among the other things he taught was that it
was all right to lie to the authorities; is that right? To

OH P D > £ P O

the police?
A Yes.
Q You didn 't 1ie to each othexr?
A Ro.

Q But it waa perfectly permizsible to lie to the
authorities, 1f it was worth while to your own purposes;
that's what he taught, isn't that right?

" A In giving names #nd things Like that, yes.

SN . CieloDrive.comARCHIVES
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2a-1 1 Q and in giving false informakion about yourself;
. ‘ 2 is that xight?
3 A Yas,
N 4, Q And false information about otherssy is that right?
. * 5 A i don't know what you mean by “others.® No.
I:., 6 Q If it f£fit your purposes, it was all right to give
7 | false information about others?
8 | MR, MANZELLA: Objection. It's vague and ambiguous.
9 THE COURT: bustalned.
o | Q BY MR. DENNY: Well, that's what he taught you,

I | gidn't he?

12 A He taught that it was all right to give false

B | infoxmation, that's true.

14

. 15

: gave when you were arrested in Cleveland?

Q All right. By the way, what was the name that you.

< 16

A, ‘I believe it was the name on the credit card,
17_' - Martha Rees,
1ra‘ i ( R Martha Rees?
19 N A L
. 1 A RN YB&» R e
20 ’ B
Q  And that was a credit caxd that you --
21 e, e
' MR.' MANZELLA: . Gbjection, your Honor. It doesn't appear
22
. ko be relevant. o
23 I o
THE COURT: I'11 let him finish hia guestion.
s 24 ,
"!,A Q RY MR. DENNY: That's the credit card that you
25
) testified that you took when you took the Swartz -- Johnny
. 26
¥ - Swartz's truck?
A 27
. A Yes.

28
Q And used it all the way across country with

CieloDrive.coOmARCHIVES
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Mr. Vance; is that right?

‘ your Honor.

MR. MANZELLA: Yhat doesn't appear to be relavant,

THE COURTt¢ Sustained. ,

Q BY MR, DENNY: Well, is that the credit pard throﬁg’%
which the Tacoma police traced you and Mr. Vance?

MR. MARZELLA: Objection, That doasn't appear to be
relavant.,

THE COURT: The objection is sustained,
MR. nﬁms Your Hoﬁor, she's —=

THE COURT: It calls for a conclusion.

Q BY MR. DENNY: If you know.

MR, MANZELLA: Again, the samée objection.
THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, you've testified that the
Tacona police traced you and your connection with the Mafison
Fanily through Mr. Vancey ==

MR, MANZELLAY Objection.

R ~= gou testified &0 that effect?

MR,'MANZEhLAf That calls for a2 cenclusion, and does
not gpﬁgaf:td be relevant, your Honor.

AMB. DENNYs She has sp gtated, your Honox.

, THE COURT: . The objection ia sustained. Move on.

! Q N BY MR. zaamé Now, the guba that you have
mentioned, t?at,wexg in the possession of Mr. De Carlo as the
armorer;_theylwaxe’gbﬁeraliy kept in one location; is that
righ‘t:? . . ‘
A l‘lh - when i:h:ey were being stored, X1'd say that's

+
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ET
)

true.

0 B ©

A

Q
wasn't ig?
A
*
the rest of
A

Q
A

corrals,

Q
then what?
A

Q

wasn't he?

And where were they genexally stored?

In the bunkhouse.

In the bunkhouse ox iy the undertaking parlor?
I don't know about the undertaking parlor, X

| never -~ I don't remember ever hearing that mentioned, really.

Well, that's where Danny set up his gun shop,

Well, if it was, I called it the bunkhouse.

Well, where was the bunkhouse, in relationship to
the huildings alonyg the boardwalk?

Right next to the office.

And where was the office?

The last building on the boardwalk, nearest the

80 it was the office, and then the bunkhouse, and

_XE'm not sure.

A xroom I gidn't use, I don'‘t believa.

And De Carlo wag drunk a good deal of the time,

No, I don't really think you could say that,
Well, you 4id say that to Officer Whiteley and

Deputy Guenther and Deputy District Attorney Katz, on May

15th, didnit you?

' That Danny De Carlo was drunk a lot on the ranch?

Yes.

S s T

¢

LN
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-

Q) - 'Did you tell them that he didn't take Orders

H

very much from Charlie?

a (E:uséw) ;'m not sure, but that would be kind of
true. el C
Q | ﬁe didh'tuhak; orders very much from Charlie, daid
he?
No,

And neither did Bill Vance, did he?
A ¥o,

P CieloDrive.comARCHIVES
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. ,@  They were Kind of Lloners, weren't they?
A Yes.

' -] - Al'ilxi.ghtq Let me -- directing your attention
to th\s_.-se now famous Whiteley notes of May 15, 1970, spproximat
2328 p1.m,, Taéom Cr!,ty Jail, page 5, did you state ko Mr.
Whiteley and Mr. Guenther and Mr. Katz and your -- and in
the presence of your attorney, Mx. Deutsther, "Danny DeCGarlo
came summer of '69, Biker. Never listened to Charlie,
Drank 8ll the time.”

Bo you recall telling them that?
A No. I don't think that's -~ that's accurste.
] Well, what's insecurate about it, ma'am? Was he
a biker?

A Yes.

Q Did he come in the summer of '697

A Yeg.

Q And you atated that he never listened to Charlie.
A ' Pretty much, that's tme,

Q So the only thing that's wrong is ~=

A Really. |

Q «» drmk all the time"?

A Yesh. Drunk 41l the time. That -~ that -~ no,

that's a lot of time. And I know Daniy DeCarlo wasn't
drunk all the time on the ranch.

MR. xay: Well, I'm golng to object to that, because
Mr. Whiteley's notes don't say that. The notes say that
he drank all the time. It didn't say he was drumk, sccording
to what My. Denny just read.

ely
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|- T mlvead 1t the £lvat time. My veading of 1t ls "drumk

againgt you, that you «-

THE COURT: The objection is overruled. The answer
is in the recoid.
. DENRY: Well, "drunk" ig what I think I read, if

all the time. "o .
MR GoURT: I.et:’d move on. Agk your next question.

4 __Q ~ BY MR, IENNY: By the wiy, these promises that
you gay have bedn mede to you by the prosecutor’s office
hﬁl‘ And the prs_&a#cutor's office up there, you've indicated
that you would receive immunity from progecution regarding
this case, and you would have the tharge that was pending

MR, MANZELIA: I'’n objecting to Mr. Demny's summariza-
tion of the testimony, your Honor. I belleve the jury can
determine vwhat the testimeny has been go far.

MR, DENNY: Well, I have to gtate that to state the
last purt of my guestion, your Honor.

THE COURT: Overruled, You mdy go ahead -- within
reason. |

MR. DENNY: Thank you, your Haﬁor. I hope 1t will be
within reasgon,

Q (Continmuing) -~ and the forgery charge would be
dropped that you were ¢.i:mrged with up in Tacoma.

Were you also promised that any other ocubstanding |
or pending charges agalnst you would not be filed in Thcoma? |

A I don't koow.

Q What do you mean, you don't know?

A Well, I saw that agreement in Tacoma, and I
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. recollection om that?

“been ~~ you know, a little bit sooner when they talked to

haven 't reread it mince. I really don't recollect what it
BRYE.

) Well, I'm not asking you what the Agreement says.
I am asking you for your recollection of anything that was
sald to you, that may or may not be reflected in that
Rgreement, about a promise by the prosecutor in Tacoma,
Pier&é County, not to press sny other charges that might
’be‘ aixﬁst‘md_ing agalngt you in connection with forgeries.,

A I veally don't recall.

Q- is thexe snything that would refresh your

. & , If you read the agreement.

{4 Ila"yui think it would be in the agreement?

A I igagine;if 1t wag sald, it would be,

) Everything that was sald about immmnity or
dropping charges was in that agreesent; is that right?

A 1f £t was part of the agreement, I imagine 1t
wotld be written out #8 such,

Q ALl xight. And it was sometime in May that you
firat. told the police about youy comhection with the Manson
Family; is that coxrept?

A Yes, about that time.

Q You're sure of that?

A Well, 1 was drrested in Mapch., It might have

me. I'm not sure of the date.
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August 12th, Page 5149.

. police; right?

Q Well, let me read to you from your hestimony hack on
LM But at some time you spoke to the

-."A  Yes. .o
‘~‘“§ ‘.ﬁAndE&hé;police-~ when was the first
ciﬁg~y?wf§qua_to‘the police?
' “Ai"'éﬁncarningwnr* Hinman?
- Mg Yek. iy

A was in Maxch of 1970.

"Q That was in -~ that was in Tacoma,
Washington?

"A Yem,

e Who arranged that meeting?

"a Who arranged the meeting?

"Q Yes.

-1 I believe the District Attorney up
there.

Q The District Attorney up there arranged
the meeting. This was afier you were in trouble with
forgery?

“a Yes, "

And then there was ~- there were some objections,

And then:

"Q BY MR, KAMAREK: At some time the District
Attorney in Tacoma, Washington -- the Piexce County
Digtrict Attorney; right?

“a Yes.
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"0 The Pierce County prosecutor spoke with
you conceérning Mr. Hinmany right?

"A . Yeah -~ he spoke with me concerning the
police that ﬁons coming up from L. A. that were going
to speak with me.

" Right. &nd he told you that, right?

"A He told me they were coming, yes.

"Q And that's after you were in custody,

Sl 'a | vess ;o
| ;Q ' and so §6ﬁ’didn't contact the police
eoncexning Mr. Hinman, the police contacted you?
‘wagnat's right.
‘ %G ' And 80, then, at that time the person
that you spoke to wan an officex of Pierce County,
and what was his name?
“a ¥x. Hubert wag the detective, and Gehe
Olgon the District Attorney,
"0 That was -~ when did you first speak with
him?
"A I can't remember the exact time.
Perhaps alweek'ox two aftéer I was in custody.®
Do you recall that?
A Yes.
Q Well, which was it? Was it a week or two
after you were in custody, or was it two months after you were
in custody, that you spoke with the officers first abouc
Mr. Hinman?
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1 A about -
. 2 MR, MANZELLA: Objection. It's vague and ambiguous,
3 | as to what pfficers Mr. Denny's referring to.

% 4 MR, DENNY: Any officers.

* 5 MR, MANZELIA: Your Honor, I'll also object on the
» : R

% 6 grounds that in Miss Bailey's testimony read by Mr, Denny,

7 ehe said that she spoke Lo the Tacoma authoritles sbout the
8 | L, A. officers coming up two weeks after her arrest.
? And here she has testlified that she apoke to

16 Sexygeéant whiteley some time after that.

| MR. DENNY: Well, let me withdraw that guestion,
12 THE QOPRT: Your objection is that it's not inconsistent?
1B - HR: ‘Mﬂuzn:nm:k Yes, your Honor, Mr, Denny asksi Which
a® - ;ie 1t? And the question agsumes facts which are nat in
.: . B evideme in !:his casg: she's sayz.ng ==~ she's not talking about
. 16 the same thlng. ' s . |
o THE 'COURT: ' Well, your objection-is a little late.
18 NR., MANZELLA: She hasn't answered it yet, your Honor,
19 THE COURT: I ‘thought you meant to the previous
20 guestion.
2 MR, MANZELLA: The question that was just asked.

2 THE COURT: All right, The dbjection ==

Ak

» MR. DENNY: I'll withdraw the qguestion.

24

* ~ 'THE CQUR?: == is sustained,
) » | Q BY MR, DENNY: Let me direct your attention to the
2 % testimony you gave in this case, ot just Wednesday, January
® 1 1z2th, 1972, starting at Page 3122, Ldne 12.
28

24 fol
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2d-1 1 "n  You oaly startved talking sbout youwr
. 2 relatimmghip with the Mangen Family to the police
3 after you were under arregt for a felony; lsn't that
1 4 right?
‘ 5 uA Yeg, after I was questioned about ik.
%: 6 "Q  Well, were you guestioned about {t by
7 _ the police up in Tacoma, Washingion?
8 "A I was guestioned about my connection with
9 Bi1l Vante fivst.
10 "o And did the police tell you how they knew
zi you had gome commection with Bill Vance?
12 ) , A Yes.
5| | . | "3  Did you have sometling on you at thit
o ’214, - time which indicated s&ny comnection with Bill Vance?
. 6 | e ¥a  Dpid they indicate to you there was & want
out for yout,
18 ' "A  No.M
19 ©' MR, MANZELTA:. Your Homox, T hate to interrupt M.
2 Denny's questioning. I like to wait until the quegtion is
2, over, But I don't see the purpose of reading sll this
‘_ 22 testimony.
S = MR, DENNY: Well -=
" 2 MR, MANZELIA: I really don't see the purpose of it.
" B | He hag asked her about a day. This doegn't -- this testimony
I % 1 doesn't appear to have snything to do with the date.
® o MR. DENNY: The second page ==
' 2 THE COURT: It's & long question, Mr. Demny. Let's
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get to it.

The pbjectlon, however, iz overruled.
Q BY MR. DENNY: (Reading.)

ﬂq‘

police about youx comnection with BLll Vance that
you unburdetied yourself to the Tacoma police about
your ¢omnection with the Mingon Family?

L A
1 A
"Q
lI:A
"Q

you start o feel that it might be beneficial to
unburden yourself about your connection with the

Mangon Family?
"A  When it wés brought to my attention that
: t:hey knew about my connection with the Manson Family.
s 50 % Oh. And vhen wes that?
- "k I believe it was sometime in May.
%y 'And had"you been in custody ell that time?
A Yes.
" g Ydu don't Like it In custody, do you?
na Nﬂ-
| My gp et

MR, MZEI-IA: Your Honor, agam,' 1 have to objeck to
thig, This is ridiculoun, to read all this testimony, which
hag nothing to do with the teatimony --

MR. DENNY: I've got to remd about five more lines,

S0, 1t was in your discussion with the

No, it wasn't st that time.

=a" oh. strike that.

A good deal latex?

Yes.

After March 13, 1970, ma'am, when did
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~ Mx, Denny.

1t

youxr Honox, which ig ~=

MR, MANZELLA: I object to it, no matter how many lines
he has got left. It’s =silly to read all this testimony, your
anor.

MR, TENNY: Well, I have to ==

THE COURT: It doeg appear to the Court to be winecessary,

>

Will you get to the quesbtion, pledse, rather than

sinmply reading the testimony which the juty hes already heaxd?

MR, DENNY: Well, your Homor, thisg lady doesn 't like to
answer things oul of context, and I have to put it In context.

MR. RAY: We move that thet be stricken, that statement
of Mr. Depny's.

MR, DENNY: Well, sbe keeps saying they 'vre out of
comtext, your Honor, and that's why L ~-

MR, MANZELLA: She hasn't said that at all.

THE COURT: Gentlemen, if you have any temarks to make,
1'131 Iet you make them at the bench.

Buf the objection is well taken, Mr. Denny. Theve
seemg to be 1o point in prefacing a qﬁestiou with three or
four pages of tesbimony.

| Now, the Court will agk you to conelude your
q'ti‘.estiom
ﬁ‘ _ I will overrule the cbjection,
MR, DENNY: Thank you.
& . The last question, Miss Bailey -- and again,
rea.diti_g‘ from ywx tagtimony -=
.."Q  So; from March 13 until scmetime in May,
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you stayed in custody; and only started to unburden

yourself aboutt your sasocistion with the Manson Family

after the police knew about 4t anywey; iy that right?
YA Yes; that's correct.!
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Is that éorrech?

MR. MANZELLA: Is what correct? The guestion is
vague and ambiguous. He has read pages of testimony.

MR. DENNYs:s Just the question I last read.

THE COURT: Do you understand the guestion?

THE WITNESS: No,

Q BY MR. DENNY: Is it correct, ma'am, that the
first time you ever gpoke to the officexrs was sometime in late
May ~- or sometime in May? Strike that,

THE COURT: Concerning Mr. Vance?

MR, DRENNY: <Concerning Mr, Hinman,

MR, MANZELLA¢ The question is vague and ambiguous, and
I obkject on that ground.

I have no idea what that question means now.

THE COURT: Restate it, pleasge,

Q ‘BY MR, DENNY: Miss Bailey, when was it that you
firshqtilkga to the police officers of the department of the
polica ih Tagoma, Washington, about My, Hinman? When?

A l’believe~1tlﬁaq_1n May.
~ "Q . So thag;wheﬂ yoﬁ‘testified that it waz a couple of
weeks after you were arrested in March, when you s$0 testlified
in the zrial agiinst Charles Manson, that was incorrect, --
That 1 spoke —-
L8 éhat‘right?
~-= about Mr. Vance at that time.

C ¥ O

No, that you spoke about Mr. Hinman at that time.
MR. MANZELLA: WNo, that's argumentative, your Honor., I

dontt know ~=
»
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THE COURTY Sustained.
Well, the ansyer may remzin in the record, The
objectlon's overruled.
Q BY MR, DENNY: Now, at this meeting, you were
repregented by counsel, Mr, Deutscher; is that xight?
MR, MANZELLA: Objection. Vague and ambiguous, asg to
what meeting Mr. Denny's speaking of.
THE COURT: Sustained.
Q BY MR. DBENNY: All right.
At the first meeting that you had with Sergeant
Whitelay, Deputy Guenther, Deputy District Attornéy Buriton
Katz, you wure represented by Mr, Deutscher on May 15, 19707y
is that right?
A Yes.
Q" - 2And he explained to youw, didn't he, that
a:rpﬁgemehta had been made for you to talk with the authori-

Vftieﬁ?

LY

. Z’EHRQ HﬁﬁzhLLni,gobiéctidh. Calles for hearsay.
MR, DENNY: whis.gdeé"to her state of mind.
Hﬁ, MANZELLA:© We have already covered her state of mind,|

your Honor.

N C . L4
‘' MR. DENNY: I don't think we've covered her state of mind

on this. A
THE COURT: I will overrule the objection,
You may ANswer.
THE WITNESS: (NO response.)
THE COURT: Do you understand the guestion?
THE WITNESS: IXI'm not sure what the question is,

CieloDrive.coOmARCHIVES




P
&

'y

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

3509

| -
&

’knéw, ﬁﬁa any terwms drawn up ahead of time.

¥

L

MR. DENNY$ Could yoy reread it, Mr. Williamse?
{Whersupon, the record was read by tha
reporter as follows:
*Q And he explained to you, didn't he,

that arrangemsnts had been made for you to talk

with the authorxities?”)

THE WITNESS: Yes.

Q BY MR. DENNY: And it was your state of aind,
before you talked to them, that you would insist on some kind
of guarxantee of immunity from any prosecution in the Hinman
casey is that gorrect?

A (Pause) Yes, I believe that's correct.

Q And you had your attorney there to make sure that
that happeried, that you got some kind of guarantee of lmmunity
before you talked to themy isn't that correqt?

MR. MANZELLA: Objection. Argumentative.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, ma‘am, was one of your
purposges in having your attorney there to make sure that you
would be granted immunity from any proeecution in the Hinman
case before you talked to the officers?

MR. MANZELILA: Irrelevant and argumentakive.

THE COURT: Overruled, You may answer,

THE WITRESS: I don't know. Mr. Deutscher was there
mostly becausge he had been brought in about the forgery. Now,
I - I aa&i alk to him about the Hinman, but I don't know

that = &du knaw, we made any specific statements or -~ yoi

I3 [ . i
‘ 4 v o
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oo I don‘t know t‘ﬁa’t.
Ca Well, the *;subject of imuunity wes brought up soon

aftar the bff:lcers were there, in that meeting of May 15, wasn|
w2 S
. A 1 don't know how soon after they got there it wes
brought up. '
() Well, it waz brought up cloge to the fivst thing,
wasn 't 1e7
MR. MANZELIA: Objection. The question's been asked
and snawered, your Homor.
THE COURT: Sustained,
Q BY MR. IENRY: Well, is it youxr -~ all right.
Going to youx testimony in the -~ on the dake
of August 12th, 1971, starting &t line 25 on --
MR. MANZELIA: T object to tha testimony being read,
your Honor. There's no -~ that calla for hearsay.
THE COURT: Would you show it to coungel?
MR. DENNY:; Page 5151, starting at Iine 25, to 5152,
1ine 7.

(Pauge in the proceedings while Mr. Denty
exhibited the transcript to Mr. Msnzella.) |
MR, MANZELLA: The People would object to it on the

grounds It 1is not relevank, Your Honor.
THE COURT: All wight. I suppose I have to look at it,
then, Bring it up here, wonld you?

(Wherevipon, the following proceedings were had
at the bench among Court and counsel, outside the
hearing of the jury:)

THE COURT: What is it, Mr. Demny?
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282 MR, DENNY: It's & question by Mr. Kaparek ds to when
o 2 | she flwst discussed maything having to do with getting off
| 3 the ct‘iﬁiﬁlﬂl charge.
. 4 | HE COURT: And is it contradictory of what she's
__— | statear T
1*;‘ RPN S | HR- mm: :'11:&!;' ié;tis-.
7 MR« MANZELLA: No, it ig mot, She has waid she doesn’t
8 kriow, ‘and she ‘has-a‘timndy dnswered the question.
9 -, MR, DENNY: A'I._l%‘:wight.
10 - - pia you digeuss with him anything
1 concerning getting off of your criminal chexge?
12 "Yes, they told me ghoit an agreement
15 that would be made if I agreed to testify.
3 u "They told you that initially, first
‘v 15 - thing, right?

2 16 " believe that came up soon after

they were there. I don't kuow Lf ib was the first

17

18 thing mentioned.

B iClose to the first thing mentiomed?

® ~ "A (Vods head.)"

2 MR, RKAY: That's not inconsigtent.

# MR. MANZELIA: 'That's exactly what she hag been testi~

» fying to here, over and over again, and has already testi~

fled to in this trial.
THE GQURT: She says, "I don’t know 1f it was the first
3 ® | thing menticaed," but she does say that "It came up soon.”
" MR. MANZELIA: The fact that she nods her head is not
adnissible, your Honor. That's not an admisgible response.

24

25

28
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2£~3 1 THE COURT: That wag probably my fault in not sscer—
® » | taining whether w=
. MR. MANZELLA: That's not an affirmative snswer. The
) 4 court reporter's observations mre not <=
: 5 THE COURT: Well, the Court will permit you fo read
l*_; 6 | <down through line 5 of page 5152, beginning with line 24 on
7 | the previous page.
s |, MR, DENNY: Thapk you, your Homor.

s THE COURTS But there has been 2 great deal of time

. 1 speak concerning that convergation. And this iy pretty old

| gtuge,
2 . . L think that it's time that we --
B MR. MANZELYA: Sustaining the objection, your Homdr,
_ ¥ | would cut off tleconsumption of time on this repetirious and
."_ B 1 irrelevant matexial,
: 16 THE COURT: I realize that, And I do vealize that it

| is repetitious. But it is crosa-examination, and the Couxt
B will permit it.
3 flg, Y | MR. DENNY: Thanok you, your Honor.

20
21
22
.28

24

w;

25 -

26

-y

27

28
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3

(Wherenpon, the following proceedings were had
in open court within the presence and hearing of the
Jury:)

2 BY MR, DENNY: All right, reading psge 5151,
starting at line 25.

"Now, when -+« when you first :p‘dwe with
the police, Mr. Guenther and Mr. «= uh =~ Mr, Whiteley
sud Mr. Katz, did you, wh -~ did you discuss with them
anything concerning getting off of your criminal
charge?

. "A  Yes, they told me about an agreement thar
would be made 1f I agreed to testify,
"* M3 They told you that initially, first thing,
right?
C "a T -iaaiiéve they came up soon after they
[dwe’r:e. tﬁere-’. | Iﬁ_c'?oh't: know 1f 1t wes the fixst thing

mentioned,"
Do you remember so testlfying?
. A ' X‘Qét : ﬁ ’

Q And was It sbout the first thing or about the
fixrgt thing mentioned?
A Yes.
o  All right.
Now, let me direct your attention Lo your
teptimony on Thupgday, Janusxy 13y 1972, before this jury.
Fage 3250. Starting at line 1.
THE COURT: You've been sittiug a long time npow, ladies
and gentlemen, I'11l give you a ghort recess.
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Puring the recess you are obliged not to converse
amongst yourselves, nor with anyone elae, nor permit anyone
to converse with you on any subject conpected with the matter,
nor form or express any opinion on the matter until it ix
finally gubmitied to you,

(Morning recess.)

THE COURT; Case of Feople va. Davis.

The revord will show that all the jurxors are
present. The defendant is present. All coungel are present.
' ~ StEte youxr name for the record.

THE WITNESS: Ella Jo Bailey.
Q BY MR. DENNY: All xight, going back to your
tegtimony of January 13th, In the morning, Thursday.

Do you recall the following questions and answers:

"d  Well, let's see if we can vefresh your

recollection a little bit.
YA1l right, going to page 3137 of this
: trangeript:

"Q  And they didn't tell you they'd drop the
charges ;..zmtil thu 161_:1:1, is that right, or wig it o
the afternoon or late in the conversation on the 15th?
;v iMATT don 't remember vhat day it wes.

) " ’Q 24 waa At least after the initial conver-
| ntion With them where you spilled the st:m:y to them;
ig thet right?

wiA Yes.

"l Was there a digeussion about lmmunity

at the same bime?
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1A Yes.

n"'q  Now, did they tell you that there's &
court procedure, & proper court procedure, where
you apply to the Superior Court to be granted
jmmunity under statutory provisions for thati?'"

And there were scme objections in there as
reported here;

"ALL xight.

" Were you advimed about getting imwmity
through & atatutory procedure to do so?’

“"The Court overrules that objection.,”

Still quoting here from 3250.

"'HE WITNESS: I don't recollect thelw
wording about, you know, any procedures that they
would have to go through to grant me immmity. I -
don't recall.

"'Q  Well, now, what do you recall about
the conversation of fumnity? Tell us the conversa-
tion, what you zaid and what anybody elge said.

"'A  Okay.

YL asked them, you know, 1f I testified
&t the trial, you know, what would happen to me, And
"' they told me 1f I testified completely and truthfully

at ﬂharies m{nﬂon 8, at Bruce Davis' trial, and

Suam Atkins trial, gnd at Mayy Brummer's trial

that they would grant me impmunity from any chirge

;Ehaig'ms putstanding sgainst me in the cage or in
. connection with any of this. ‘ '

1
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| 1| . L connection with the Hinman case?
@ 2 : "' Yes. '

3 © snd going on reading:

3 4 "Do you remecber that?

. 5 A Yeu.

6 | "Q  So wag the sonVersition on May 16, 19707
7 "A  Yes. Yt was after thes first conversation
s | vith the. | |
9 "O  ALL xight, Bub it wes, then, oo the 16th
10 of May, thmm, ig thet right? '
1 L7y Yex.®
12 Which day wes 1£7
13

MR, MANZELIA: I'm sorry, your Honor, I object on the
. % | gromds it Ls vague and sobiguous. I d 't know vhat "it" is

.(. 8 MR, DENNY: Well, let me raphzawe it,
1 THE COURT: The cbjection is susteined.
o Q  BY HR. DENNY: Which day wax it that the officers
18 spoke to you about immmity, early =~ £ivgt thiog in the
19

converastion on the 15th o late on the 16th?
2 A I believs we discussed Lt o hoth days.

- @ Vhen did you discuss it oo the 1Sth?
o A I doa't vecollect ft. It is & long time ago,
| ® R It ik, len't it?
3 fls. A Yea.
* 25
N 26
a 21
.. 28 " ,
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3a~1l 1 Q Any events that happened in July of 1969, are
. 2 even longexr ago, aren't they?
3 A ’U_'Yes.
. N SN , 'Q But you remember them vexy well, don't you?
o s 1 - A Yes, I do.
‘7‘: s | ) :fl .,Q' ,' And, you remembex that the officers promised you
7 immum.ty if you test:.f:.gd at Mary Brunner's trial, is that
8 | zxright? . -:: “ _‘ ;.'j‘t o
9 A o Y’es,‘ I thought that was part of the agreement.
0 'R You éwbﬁe under oath that that's what they told
gafg n you before this jury, isn't that right?
12 MR, MANZELLA: The question has been asked and answered.
1B THE QOURT: Sustained.
e 1o MR. DENNY: Your Honor, I have a photostatic copy that's

L 35

16

been presented £0 me by the prosecutors of & three-page

document entitled "Agreement.”™ May this be marked Defendant's

17 next in ordex?

8 THE COURT: It would be ~-

1 MR. DENNY: I think --

20 THE (OQURT: ~- Defendant's what, E?

2 Let me check here.

22 Defendant's E.

% MR. DENNY: May I mark "E" up in the right-hand corner

' 2 of the blue back?
* % THE COURT: You may maxk it B for identification.

: %6  MR. DENNYs Thank you, your Homor.
. & And will counsel stipulate that this is a photo-
2 static copy of the original which they possess at this time?
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Ja=2 1 MR. MANZELLA: So stipulated.
. 2 MR, DENNY: May I approach the witness, your Honor?
8 THE COURT: Yes, you may.
. 4 Q BY MR. DEWNY: Now, Miss Bailey, since we talked
U 5 | about this back on Wednesday or Thursday, you've had a chance
@: 6 to go over this agreement, isn't that right?

MR. MANZELLAT Objection, your Honor. The agreement
i,
between the'District Attorney's Office and Miss Balley has

jbeén‘éovéred. The guestion has been asked and answexed.

. *vaa- THE CQURT: Sustained.
" " @ . BY MR. DENNY: Well, let me show you the agreement.

12
MR. MANZELLA3 _Objection. I don't think it is necessary,

13 St :
| your” Honor. The ayreement's been covered.
MR. DENNY$: The agreement has not been covered, yaur Honox|

15 .
NR. MANZELLA: Mise Bailey has testified to what her

16

e .f
W, »

knowledge of what the agreement is betwaen the District

17
Attorney's Office and herself.

18
THE COURT: It has been stipulated that the agreement may |

? be introduced?
° MR, MANZELIA: No, your Hohor.
“ THE COURTs All right, the objection is overruled.
' ? ‘ Q BY MR. DENNY: Would you look at that agreement,
i please, if you haven't seenh it since you testified about it and]

. look at it carefully.
* {Whereuéon. there was a pauss in the pyoceedingﬁ
P4 % while the witnessefleruged the document.)
. “ THE QOURTi May I ses that?

28
THE WITHRESS:s Yes.
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3a~-3 1 THE COURT: Go ahead, Mr. Denny.
. 2 . Q BY MR. DENNY: Is that your sigm ture that appeare
3 | on the third page?

L 4 a Yes,
. ! S Q Were you present when the other parties signed
‘;': 6 that document?

? _ A Yea. ’

5 Q - And they signed several copies of it in your

presence, is that correct?
10

A Yes.
H , Q And you signed geveral coples, is that correct?
z A Yeg.
? o Q " Ana atd you retain a copy?
ot S L ,‘A NoO,
.a : S ' ;@ And did your 1awyer. to your knowledge?
: 1 E )‘IR‘ ;aaﬁznnm: bbjeetian. not relevant. Calls for
o hearsay. | .
8 THE dOUI{JT? ;?Tlr;e; bﬁjec:t;ion is sustained.
¥ Q -, BY MR, DENNY: Now, ma'am, Paragraph No. 1 says
% you agree to testify truthfully -
= MR. MANZELLA: Objection, Object to the reading ©f the
" * document, your Honor. It is not relevant. The agreement
* has been covered.
. i THE COURT: Sustained,
* MR, DENNY: Well, I'd ask that it be zecaivéd into
¢ * evidence at this time.
. i ‘ MR, MANZELLA: The People ohject, It is cumulative.

28
The agreement has been coyered. It is her state of mind of
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the'&ér?gmqnt\that'g impoztant,

ma;:nﬁﬁnws It*is the éérmeﬁébt that's important, too.
It contradicts her testimony.

MR. MAHQELLA;‘ fuobjeét to that and ask that the jury be
advised to disregard tt.. = -

THE COURT: Yee, Mr, Denny’s remark is stricken, ladies
and gentlemen.

MR. DENNY: Well, I ask it be received in evidence,

THE COURT: And may I request of both coungel, tell both
counsel, again, once niore, that if you wish to argue, argue
in the presence of the Couxrt only. Not in fromt of the
Jury. You can argue your case at the end of the case, at the
end of the evidence you can argue whether or not it contra-
dicts her testimony, Mr. Denny, and your remark in that
respect is stricken.

However, the Court will permit it to be received
into evidence as People's -~ as Defendant's E.

Q BY MR. DENNY: XNow, Misg Balley, hatving looked
at that document, does that rdéfresh your recollection that
nothing was said about testifylng in the case of Feopls versus’
Mary Brunner?

MR. KAY:t Well, your Honor, I'll object on the parol

evidence rule. 'The document speaks for itself.
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_‘I‘HE CQJRT: On t:t:at ground, the objection is overruled.
j-Q "“BX’& Hﬂz DENNY: Does that refresh your recollec-
tion, ma'am? . .
" MR, MANZELLA: Oizjecl;ion, there's been no testimony
that her recollection needs :Eefreahing, your Homor.

THE COURT: Sustained.

R BY MR. TERNY: Did you just testify about five
minutes ago that somehow your recollection had been refreshed?
You thought that Mary Bruvmnet had been mentioned Iut now you're
sure she hadn't?

A I don't recollect testifying to that.

Q A1l right. Now, going back to that May 15th or
May 16th ==

By the way;, on seeing that particular document;
does that refresh vour recollection at all as to the date on
which 1t was signed?

It doesn't bear & date, ma'am, so that's not
going to help you.

A No,

Q So you can't remember agrin whether it wis on
the 15th or I6th, is that right?

A This agreement wagn't signed on the 15th or

i

L6th.

‘ When was that agreement gigned?

The day I was relemsed.

And that mé June 2nd, is that correct?

On or around that date, yeah.

You testified, too, that you don't recall how much

O » & p O
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the bail was, is that right --
‘A That's zight. |
| <3 -~ on that chatge, that forgery charge?
MANzEI;LA Object;ion, the question has been asked

.an.d anweredq . ’-’-. R

GWR,‘L'; Susmined, it hag =~
Q BY MR, DENNY: By the way ~- |
. THE COURT: == :L:;'n been asked and answered.
@ BYMR. DENNY: -~ would it refresh your recollec-
tion if I told you a thousand dollara?

A No, it wouldn't.

Q And that on June 2nd you were then released on
your personal recognizance) does that refresh your recollec-
tion?

A No.

4] And you were arredted imder the name of Siigan
Ann Jackson?

A Yes.

MR. MANZELIA: Objection, the question has been agked
and answered,

THE COURT: The answer is stricken. The question has
been asked and answered.

Q BY MR, DENNYt Who is Charles Jackson?

MR. MANZELLA:; Objection, it is not relevant.

THE COURT: Well, sustained, '

R BY MR, DENNY: Well, Charles Willis Jackson, do
you vecall?

ME.MANZELLA: Objectlion ~-
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33 THE COURT: Let me zule.
o . Do you withdraw the gquestion?

5 MR. DENNY: I'm soryy, I'll rephrase it.

s 4 Q Do you recall Willis Charles Jackson was charged

s | with you on that forgery, was he not?
> 6 MR MANZELIA: Objecticm.

7| |THE'COURT: Sustaimed.
o |, - Q  BY MR, DENNY: Was therc a deal made, an addi-

: o '_tional deal not. written out there that when you agreed to
10 | teétify ‘they wcml& Hot' ouly agree to drop the charges againat
n | you, after you testified, but they would drop all of the
12 charges then, penains againgt your co~defendanta?

B A ;ﬁdoqchxqw if, ub, it was discussed with me.
Gt 4 | T don’t xecollect,’
.1 15 Q Now, are you sure of that, mi'am?
15 MR, MANZELLA; Objection, the question has been asked
7 | and answered.
1 THE COURT: Sustsined.
9 Q BY MR. IENNY: Well; you do know that the charges
I were dropped ot June 2nd ugamw all of your po-defendants,
2 don't you know that?
) 2 MR. MANZELLA: Thé question haz Deen asked snd sngwered,
ﬁ » MR. DENNY: The question has not been asked and
' * | anpwered,
) ® MR. MANZELIA: Yes, ghe has anuwered it last uweek.
z 26 THE COURT: You may answer it.
o 0 THE WITNESS: I wes under the fmpression that sowe of

% | those charges were dropped before I ever made or before I
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13

signed this agreement. I don't know when, the co~defendintsg,--
uh, when their chdrges were dropped. Not to vecolleet each
person, no, I don’t vewenbex.

Q BY MR. DENNY: Well, you wénted to mske sure that
the charge againgt you for forgexy would be dropped after you |
testiftied, fon't that right? |

MR, MANZELIA: Objection, the question has heen asked
and angwered,

THE, COURT: Sugtained,

@ BY MR. DENNY: Well, you wented to make sure of
that because you were guilty of that charge, isn't that right?

X ‘Aw Yes.
s" | Q And you knew the penalty for that charge in the
State gf Washington vas 20 yeaxrs in State Prigon, up to 20

yetrs in State Prisonj 1s that right?

A Yes..

Q' ‘Ahd you wanted to make sure you dida't go to
State Prison for 20 years, isn't that right?
o A Yen. | ‘

Q Now, when this Devil's Canyon conversation took
place, you remember the one we've testifying to, when Hinman's
name was Lirgt brought up?

A Yes.

Q And when you first brought hig name up, right?

A Yes, that's correct,

¢ Wag it brought up thet hiag family owned a factory
in the East and that he probably had money Invested in stocks?

A Thexe wes talk about stocks. I don't know 1f, uh-
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I can't recollect the exact conversations. There wag talk
about stocks and bonds.

Q Well, ia your memory hazy on whether there was
conversation about a factory in the East?

MR. MANZELIA: Objection, it ism argumentative.

THE COURT: Sustained, '
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3c~-1 1 Q Well, does it -~
. 2 THE COURTs I'll strike that, strike that ruling. You
3 may answer.
. 4 Ia your memory hazy in respect to that point?
p s | |  THE WITNESS: At this time, yes.
!’--;. 6 Q ; BY MR. DENNY's Well would it haelp to refresh your

e
i

7 recolletrt:mn f::om the testimony of the Mary Brunper trial which

8 is as followss .
S -
9 "9 - ‘e~ * Paga 71, Line 18 -~
10 MR. MANZELLA: Excuse me, I believe you misspoke your—

2 MR. DENNY: I did. The testimony of Mary Brunner at

18 the Grand Jury hearing.

_aE u "Hae there been some —="
. 5 MR, MANZELLA: I would object to the reading of it, If
T he wants o refresh the witness's recollection, he can show itv
7 to her.
18 MR, DENNY: May I do so, your Homor?
1w THE COURT: You may. 5
20 Q BY MR, DENNY: Would'you read Page 7}, starting at

% Line 18, down through Line 25.

. 2 A {Reading.)

’ 2 Q Have you read it, read that?

? 24 a Yes.

R G ALl right.

2 ® "Q Had there been some mention of the
'_ . 2 first conversation that you told us about in

” Devil's Canyon about stocks and bonds?"
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B A T i Lo
., “MR;_HA“ZE&LKEe'objﬁctibn, your Honor, that's not proper.

4 -

\ : .

There's been no == the witness hasn't testified about whether or

niok it réfreshes hex recollection.

*‘Q‘ BY —mt, ﬂEﬂHY:ﬂ I.ll hasiad
W&il; does that refresh your recollection?
I'1l withdraw the reading.

Does that refresh your recollection, having read it,

ma‘tam?

A I don't know if it does or not.
Q Well, did you testify in September beforxe the Grand

. Jury ae follows: -

MR. MANZELLA: Calls for hearsay, your Homor. the's

| testified here.

MR. DEBNY: This is an inconsiatent statement.

THE COURT2 All right, you may read it.

Q BY MR, DENNY: “Had there been some mention
at the first conversation that you told us about in
Pevil's Canyon about stocks and bonds and deeds?

*a Yas. There was a little bit of
discussion on it and an estimate of how much money
everyone felt Mr, Hinman might have. And it was
brought up that his family owned a factory in the
Bast and he probably had —- that perhaps le had
money invested in stocks." | '

Do you remémber 80 tesbifying?

Yaoxs,

Was that the truth?

A Yes,
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At that time?
Yes, I believe &0.
wWag it the truth on July, 19697

What do you mean?

Lol N - s B v

I'1ll withdraw the guestion,
Well, ?91; knew that his family owned 2 business
back Eagtﬁ aidn't.gou?

I

A. ‘YGSQ

e Ybu re the one thakb brought up that his family

owned'a factary back East at that meeting?

A No, I don't recollect that I made mention ©f the
factory.

Q Well, who made mention of it?

a I don't know.

Q Well, did Charlie firegt mention stocks?

A I recollect, uh, that stocks and bonds were

mentiohed. But, uk, who said it, I don*t recall.
" Q Well, did you make the following statement to
Sergeant Whiteley, Mr. Guenther, Mr. Katz, on May 15, 1970:
"Don't know, maybe me. How about Gary
Hinman? Chariie: Yeah, he's =ingle, owns that
house. ¥ag stocks and bonds. Maybe we can
talk him out of it."
Did you make that statement to him?
A Those are Grogan's statements. Those aren't
completed sentences, I don't recollect, Mr. Denny.
Q Well, in sum and substance did you tell them

that as soon as yon mentioned Gary Hinman, Charlie sald, yeah,
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in effect, he's got that house and he's got some stocks?

Fy I know Charlie, uh, responded,

Q Did you make that statement, ma'am?

A No.

Q bid you make anything like that statement?

a I don't know what “anything Iike that" would mean.
é .+ Anything that might cause the officer Lo write

. that:statement down in his notes?

A I don*t know.
, '. MR. MANZELLA: - That calls for speculation on the part of

7 .
f.

the witness.

THE COURT:. Sustained.

b ’ BY MR. DENNY: Well, it was you who sSuggested that
Gary might have money, &t any rate?

MR. MANZELLA: Objection, the question has been asked anc
answexed,

THE COURT: Sustained.

R BY MR, DENNY: Who was it that suggested that
Gary might be talked into joining the Family voluntarily and
turning over his assets?

MR, MANZELLA: Objection, guestion has been agked and
answered.

THE COURT: Overruled. You may answer.

THE WITNESS: I didn’t hear the last of your guestion,
Mr. Denny.

MR, DENNY: Miss Briandi, would you read it?

(Whereupon, the guestion was read by the reporter

as followss:
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"Q Who was it that suggested that Gary
wight be talked into joining the Family vol-
untarily and turning gver his azgsets?®)

THE WITNESS: I don‘t reoall who saia it.
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3d~1 1 Q  BY MR. DENNY: - Well, you said it, didn't you?
.: 2 A I don't remember.
3 Q Divecting your dttention to your testimony on
4 Auguat 12th, 1971, page 5143, question by Mr. Kanarek,
: 5 | starting at line 18.
"*"'f 6 "Well, was there a discussion as to how
7 the money would be obtained, Miss Bailey?
8 | "A  No.
9 ] "o All right. Now, you -=
10 "A I take that back. Yeg, there was. It -
n | wag suggested that perhaps Gary would come with our
12 Family,
13 "5 And you guggested that Gary might cove
. 14 with the Femily?
® . A Yes.
16 "o And you suggested that he might come with
v the Family &nd then -~ how would this bring money fo
18 the Family?
19 "A  Anyone that came with the Family gave
| , everything that they had to the Family.
& e iy  And, 80, it was yodur thought thet he
. 2 IR would then gell his house and give it to the Family,
SRR e that the dea?
* A L R J O Yég ",
* 3 N ‘ |Da you remember so testifylng?
2 26 AL Yes .
® A '@ So it was you who suggested that he might come
® | with the Family?
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S A . I ﬁéit‘t'h;t: he would; ves.
Q Not Charlie?
A I don’t know. There weg further diagcussion after |
I mentioned the name but I don't «- but I can’'t. vecall at
this time. There wag quite & bit of talk after the name
was mentioned. And I can't rxecollect &1l that was said.

] Well, wasn't Lt Charlie who suggestad he come
with the Family?

MR. MANZELIA: The question hez heen asked and snswered.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, let me direct your attention
to your testimony at the Grand Jury hearing in September 4n
the Mary Brunner case. Fage 58, line 15,

"y Wasg there any discugsion of the mammer of
obtaining money from Gary Hinman? Was that discussed
in these two conversations thut you merdtioned?”

The fwo couverssifong. I dom't want to have

to go all the way back to pages -~ but talking about the
conversation, now, in Devil's Canyon -~ well, we'll get to
that.

"Wan that discussed in thege two converst-

tions that you mentioned?

TA  Yes. PRirst of all, it was stiggeated
that perhaps he just be approached and he might
willingly give hig money to the Family and perhaps
;cgme with ug," .

MR MANZELLA Objection, your Homor, this calls for

hearsay 'J.‘he wiimesa stated she doesn 't recall.

3
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3d-3 1 1. DENNY: - L think she tegtified that she was the
o 2 |1 one v suggestsd dt. .
3 ~ THE GQIJRT; All right, the Court overrules the objeg~
. 4 | tim.. ' '
5 R BUR. DENNY: ALl right.
., 6 ; "He might willingly give his money to
) 7 the Family sud perhaps come with us.
8 "o  Who was it, Lf you know, who made that
9 particular suggestion?
10 WA Well, I know Charles Manson mentioned it.
h Q& Was that at the filrst conversation?
2 | "A  Yes.
18 "3 And wag that in Devil's Ganyon, is that
X 1 right?
® . "M Yes.t
16 Do you recall so testifying?
" A Yos.
18 % Well, did you suggest it First or did Charlie
o suggest it first?
20 A That he might come willingly? What are you
# 1 asking? I'mmnot sure.
N “ Q  Yes, thut he might come with the Family and
] % give his money and worldly posgessions over to the Family.
! * | Who suggested that £iret in that conversstion?
; % A Well, if I recollect, it was & discussion between
¥ # several people, And it was probably mentioned right around
“. :: the same time Dy both of us. |
"] I see. Well, 1t is true, in any event, that as
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1 far back ag 1968, Chaxlie had gent you and Mary to Gary's

o : | house to get him to joln the Pamily, isn't that right?
3 X'A; Yes.
. L4 'y ¢ ..Q By the way, you said you remembered two specific
s dates in July and August. I believe it was July-August of
‘-t,:\;,x L 5 ' '4595l oneé; the day when yeu left the vanch; when was that?
7| " A - The 28th.
: e ?ﬁ:{%’fy?
9 A Yes., -
19 ' '@ And you said the pther was the date when you -
1 vers arrested in Ohio; vwhen was thai?
12 A I didn't give the exdct date. I maid T remembered
18 it wis in August now. At the time I probably remembered the
14 &te ‘
L g 5 | Q@ I know you didn't give the deve. I'm asking you
I 5 | uhat vas the date. You safd you remembered it,
o A I said I vemembered &t the time I wag arrested,

18 I wag sure that I wis awdre of the date that I was arrvested
3e fls. ¥ | on, Not that I can say the date now.

20
21
22
23
24
¢ 25

2

27

28
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3e-1 1 Q All right, going to Page 3255 of your testimony on

. 2 | Thursday, January 13, morning session. Starting at Line 3.
3 g That's the only particular date that
1 4 you were particularly aware of in that two~month
. 5 period of July and August, 1969, is that right?”
%g 6 ' And that was referring to the date you left again,

7 | the date of July 28.

8 "A No, I wouldn't say that's really true.
L It is two and a half years later now. I dontt
10 recall the dates I remembered at the time, but I
n definitelykwas aware of the date I was arrested
12 in Ohio at the time. I was aware of that date. "
13 A | At the time.
At 14 Xo) But youfre not now?
“ 15 A No, I don't recall the date I was arrested on right
. 6 | now.
¢ vl ‘l;iﬁv"' Now, you've testified, I think, previously, that

. H
| except for the girls that were taking care of the babies and
¥ watchlng George Spahn, dhar;le emphasized that everyone else

21 pe present at the campflre at D.vil's Canyon for meals.

A A :That'sqtrue.
. % Q For meals, for dinmner.
% Ca' . Fox meals?, i
f * Q For dinner.
N ® A There wasn‘t much dinner in Devil®s Canyon, no, I
& % | Qon't think that's correct.

27

I 28

Q Well, did you -- well, just a moment.

Oh, at the campfire.
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A
Q

Yas.

AX) right.

So, it waen't at meal time that cvery~

body had ko be present, is that right?

A No, it wouldn't be a certain time at night
designated to eat.

Q You mean the people in the group ate just kind of

in shifts, whenever they wanted to?

A

There wasn't that much food in Devil's Canyon to

aakt.

People were eating plants and things like that.

Thare

were no prepared meals brought in and served.
Q all right.
evening, as it got dark and the campfire was built, the

S0 that thern soameéetime later in khe

people would kind of filter in, is that right?

A Yes.

Q And listen to Charlie talk, ix that right?

A Yes, in part.

Q That's mainly what the group did, was listen to

Charlie talk, is that right?

A
Q

carad for the babies.

:cared for the babies?

A

T e .

iaking care qf the - babies at thac time.

" Who cared for George Spahn? Who was it that

Gathared around the campfire, that might be true.
2ll right. Now, you mentioned a few people who

I am -~ strike that.

I believe it: was Beau and Little Patty who were
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Q2 And which were the bibies that were there at that
time? ‘

MRMANZEIZA: I don't see the relevance of that, your
Honox,

THE COURT: Sustained.

MR, DENNY: Well, may we approach the bench for one
moinent: on that, your Honox?

' THE COURT: Yes, you may.

R o (Whereupon the following proceedings were had

at the bench amomg Court and counsel, outside the

"', hewring of the. fuzy:)

MR, DENNY: I'm glmost thxough.
\ THE COURT; Oh, I am not chiding you about that.

MR, DENNY: ALl right. Fine. The relevance of this
is that Hary anner had a baby at that time, and the
question is whether she would be staylng with the baby and
not be #t the campfire gite, &8 testifled to by this witness.

THE COURYT: Oh, you can agk her that; bechuse you 've
already gotten into the question of where Mary Brumier wes.
And she's stated that she -~ at oie time, that she wag in-
correct in placing Maxy Brunner where she had placed her
in the course of her tesiimony.

But you can ask her, directly asking her about
what bables were involved.

All right,

Now, the Court doesn't ~- the Court doesi't
megn £o in any way cause you to limit your cross-exsmination,
but ==
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MR. DENNY: Well, 1 should be able to get through,
1£ we can get rolling, hopefully, by just about 12:00 o'clock,

‘your Honox,

THE COURT: All right, Fine.
MR. DENNY: I'm going to txy.

(Whereupon the following proceedings were had
in open court, within the presence and hearing of the
Jurys)

2 BY MR. DENNY: Mlss Bailey, Miry Brunmer had a
baby at that time, didn't she?
A Yes.
Q@ And she sometimes cared for that baby, didn't
she? -

Py

"4 ; A Yes, she sometimes did.

Q &nd do you remenber whether she cared for that
baby an July 21882
A YWo, I d:m't rmnembet-
CQr .Iuly 22md?
,“NO‘“. ) .
‘Jﬁly 23rd?
I don't remember.
24th?
(Mo audible response.)
25¢eR?
I don't remember.
26th?
I don't rememberx.
You don't remember where she was on those dates,

O > O > O PO PO PO
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either, dp you?
A Not every minute of the day, no,
Q Around the evening time?
MR.MANZELIA: The qua#tim has been agked and answered,
your Horior. v
THE COURT: Overzuled. You may snswer that,
THE WLTNESS: No, T don't vemembex.
Q And, sgain, what was the date of that mfi‘ra
discugsion, when Gary Hinman's name wes £irgt brought up?
A Oh, 1€ wag the 25th.
Q And you were pure ghe was there m that day?
A Yes. I remember working with Mary over in the
woodg.
You are surxe she was ab that campfir
Yes.

Q
A
@ =~ discussion, when Hinman's name was -hrought up?
A Yes.

Q

You are positive.

L4
g T

g Now, you mentionmed on direct that you had geen
ol Shorty Shesa arcun& the ranch.

" Be yoti véuenber when?
) .4}. ma, I really don't.
@t Well; 'dd you ses him in June; do you recall?
A - Ida'e rgcalig
-} well, do you recsll the last time you saw him
aroind the ranch?
A No. The times that I remenber were shortly
after we were firgt on the ranch. He used to come up and
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talk o George Spalm.
Q He wasn't working there then?
No.
Did you ever see him working on the ranch?
No.
He'd juat come and visit; is that right?
Yeah.
You'd see him there on occasion?
Yeah, | ,
Q AllL right. By the wiy, Charlie tended to Wuily,
to threaten people, di&'t he,; & lot?
MR.MANZELIA: Objection. Calls for a e¢onclusion,
Q BY MR. DENNY: Well, you know »=
THE COURT: Bustained,
MR. DENNY:; I will withdraw that.
Q You know what it is to threaten somebody to
hurt them?
A Yesg.
Q@  Ang Charlie used to do this; isn't that right?
A Yes.
2 And he did it to youj iz that right?
A
R

> £ P o P> O >

Yes.
. And he also bragged a lokt sbout the things that
{ he had done, dmrting people; iz that correct?
. A . He uged to talk about it, yes.

- -2

i
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Q He used to brag he'd killed a Black Panther —-- a

guy in a narcotic transactiony is that pight?

MR, M&ﬂZELLas That's objected 0 -~ excuse me, That =
objectiony that calls for hga;aay.

MR. DENNY: This goes to her state 0f mind, your Honox.

THE COURT: Tha objection is overruled.

You may answer.

THE WITNESS: He didn't say "Black Panther" and he
alan't say "over any narcotic® things.
BY MR. DENNY: All xight.
And ha aidn't say *kill.”
He didn‘t say "killed"?
Mo,

You're sure of that?

Lo A - B

MR. MANZELLA: Objection., It's not relevant,

THE COURT: GSustained.

MR. MANZELLA: I ask that the answer be stricken.

Q - BY MR, DENNY: Well, dld you tell Sergeant
Whiteley, in sum and substance and effeqt =

MR. MANZELLA: 7Your Honor, I object oifr the grounds that
it*s not relevant what ghe £014 Seigeant Whiteley. The whole
subject is irrelevant.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, you've mentioned that you
gpent some time sleeping up on the roofs of the Spahn Ranch
bu-.ildin;z;t:;"ia that correct?

- © Yes.,

(PRI ¢ Buﬁing paxnt. of that summer?

1
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A

- Lo
Black Panthera coming info the camp; isn't that right?

U4

i 5
.

Q

Black Pankhets' comingy is that right?

A

being ﬁ.ﬂﬂd!

yes.

Q

killed; is that right?

Yes.

And that vat baqauaa you were fearful of some

g don t know about Black Panthers.

But it was fearful -- youn were afrald Of some
I don't vecall, you know, the word YPantherg”
There was fear of black people cominyg to revenge,

For this person that Charlie had stated that he had

A Said that he had shot.

Q said that he had killed; isn’t that right?

A Said that he had shot,

Q All right. Did you tell Sergeant Whiteley, on

May 15th, 1970, in the presence of the other people we've
already mentioned, *Charlie said, after killing Negro,
‘Everyone of you are going to have to kill; not me.'”

A No, no. I didn’t say that.

Q You are misguoted again by Sergeant Whiteley: is
that right?

MR, MARZELLA: Objection. Xt assumes that Sergeant
Whiteley was guoting her.

FHE COURT: Sustained,
Q BY MR, DENNY: You didn't tell him anything, in
substance and effect, like that?

a I told him that Charlie came back, saying that
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he had shot a black persons that he had -~ that four bullets
had gone ¢ff, and only one had struck the person.
Buf I didn't say that he said he killed him, be-

cause he didnft say that. He said that he shot sOmeone.
{

1

+ MANZELLA: Objection. It calls for conclusion and
speculat:ion.‘ e o

THE.QOURT:, Lat him finish the guestion.

MR, nEHNX% Hr, Manzella 8 correct, your Honor.

..o R Indeaa, you ‘found out that Charlie hadn't killed
the maﬁ, didn’t you?

MR, MANZELLA: Objection. It's irrelevant,

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, now, at these Family
conferences, whether they were dinners or campfire meetings or
whatever, yog‘ée indicated Charlie did most of the talking:
ig that right?

A Yes.

Q Ang the girls didn't question him, and the men
seldom dids isn’t that right?

A Generally speaking, that's correct.
Q all right, In other words, he wasn't often

challenged by anyone on what he was talking abouty is that

right?

A Yeah. Well, when you say "not often," that's
correct.

Q All right. And the othexrs were just sort of --

would just sort of indicate their agreement in some way, or
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da-~4 1 shut vp and say nothings iz that right?
. 2 A Um~hum.
3 Q Your anawer =-
g 4 THE COURT: Thab wmeans “"yes,” is that right? "Yes*?
: 5 THE WITNESS: Yes,
1‘1 6 | MR. DENNY: All xight., ¥Your Honor, I am not going to

7 e able to make it, unfortunately, by 12:00 o'clock, as I
8 thought I would.

o [ ' /qEm coure: all right.
' 10' ik :3.i L MR, DENNY: Would thi& be a good time to stop?
, $ SN _THE COURTt All right.e We can stop now.
i ::.h‘. L L‘adiea and gantlemﬁn, will you reassemble at

BRI

18 1:45? we'll take our recess unitil then.

v " A ‘.’quing the recess, you are obliged not to converse
‘ 15 amongst: ynnrsalves nor with anyone else, nor permit anyone
B 6 | o converse wit:h you on any subject connacted with the mattaer, |

u or to form Or express any opinion on the matter until it is

1B | finally submibted to you.
19 ' We will mee you at 1145,

2 Ang you are excused until 1:45, Mips Balley.

2 (Whereupon, at 11359 a, M., an adjournment was

2 1 taken in this matter until 1345 P, M. of the same day.)
28
. 24
1 * 25
26

27

28 |
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[0S ANGELES, CALIFORNIA, MONDAY, JANUARY 17, 1972, 2302 P. M.

THE COURT: In the case df Paople versus Davis.
Mr, Davis is present. B3l1 counsel are present and the juroxs, |
the jurors and alternates are likewise present, the recond may |
ahow. |
Miss Bailey on the witness stand,
Go ahead, Mr. Denny.

ELIA JO BAILEY,
called am & witnegs by and on behalf of the People, having

been praviously duly sworn, was examined and testified further

as followss

¥
b

R CROSS BXAMINATION (Continued)

, BY M¢ DERNYs

Q . Mﬁ.ss Builey. I believe you mentioned to us some
time back that you Had baan told that if you committed perjury
and B;cuc:e nacvags or tharles Manson or Susan Akking was
corwiet.ad and t}vent: to the gas chamber because of your perjurion
testimony, 'ygu vould be executed, toor you did tell us that, .
right?

A Yes.

o And that was suygeeted to you at this May 15+16
meeting up in Tacoma? '

A Not at that time,

Q ﬁhe’n was that suggested to you?
A I don't recall the exack date. It whs guite
recently,
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-Sergeant Whiteley. and Deputy Guenther and Mr. Burton Katz of

Q 80 that as Of that time, at least, nobody had
mentioned anything about perjury to you, is that xight?

A Yes.
Q They did mention something about perjury to you?
A No,

Q And they didn't include anything about perjury
in this agreement, seithen, did they?

A No,

G And you're not woiriad about perjury now, are you?
A No. _

Q Because as far as you can &ee, there's no way that

anybody can prove parjury against you anyway?
A Because I helieve that I am telling you the tiruth,
Q Just tﬁe way you wera telling the btruth in your
testimony against M. Mansgon?
A Yes.
Q Jugt the way you were telling the truth in your
tesgiﬁqny agalnsgt Miss Brunner and the Grand Jury?
‘ 'ﬁ Yes.
Q Just the way you were telling the truth fo

the Diskrict Aﬁtoany'ﬂ Of fice on May 15th and léth. 1970, in
Ehe'Ta§9malja§l?*ﬁ
A ' 'Yes,as best I can recall at the time,
CooTa i well, fhen, axe you stating that your testimony,
your recollection haa been enhanced somewhat since that time?
A Uh, yes, because in Washington I hadn't thousht

about these people or the imcident, you know, prior to the time

CieloDrive.cOmMARCHIVES |
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1 I ~= or just when I knew they were coming, was the first time I
. 2 gave it any thought, you know, after all that time. 5o, yes,

8 I've remembered a lot since than,
1 4 Q And the officers had helped you to remember,

5 4: haven't they?

H 6 MR. MANZELLA: Objection, it is argumentative ang it is
; 7 vague and ambiguous as to what the word "help" means.

8 MR. DENNY: Withdraw the guestion,

? Q The Sheriff's deputies have assisted you in

10 | remembering things, haven't they?
u MR. MANZELLA: Same objection, your Honor.
12 MR, DENNY: I'll stand by that.

6 fol 18 | THE COURT: Sustained.,
14
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1 v oa

Q' . BY MR. DIENNY: Well, huis gomebody helped you to
refresgh your recollection, aince May 15th and 16th, 19702

A Yes. I suppose every time that I have bheen
asked to think about it again, it has refreshed my memory
about it.

Q And who has agked you to think about it again?

A Each of the people that you've mentioned before.

Q Sergeant Whiteley, Deputy Guenther, Deputy D.A.
Burton Katz? '

A Yes.

Q And they agsk you to remember a little bit more

and a little bit more, and you oblige: ig that right?

A I remember what I can; that's mll.

Q What they wént you to; isn't that right?

A I suppose I do try to remember what they agk,
yes.

Q Becauge you know, if you remember what they want
you to, that will help you get off your charge ==~

MR. MANZELIAY Objection ==

Q PY MR, DENNY: <= up In Waghington, and this one
down here; ism't that wight?

MR. MANZELIA: Objectlion. That gssumes & fact not in
evidence, She dld not say thet she remembers what we wank
hexr to.

THE COUKT: Overruled. You may answex the question.

THE WITNESS: Would you repeat the quegtion?

' MR, DENNY: Would you read it back, Mr. Williams?
_ (Whereupon the recoxd was read by the reporter

T ’ CieloDrive.COMARCHIVES
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as follows:

0. % Hecause you know, 1f you remember what they

ﬁnti:‘ yau to, that will help you get off your chayge ..
itp in mﬁﬁiﬁﬁt;oa, and this one down here; isn't that
right?") |
mmznm Objection. That's argumentative.
MR, DENNY: Goes to her state of nind,
THE COURT: Overruled. You may answer.
THE WITNESS: I don't know of any charge down here.
(] BY MR, DENNY: Like conspiracy to comuit robbery
and murder of Gavy Hinman?

A I wasn 't charged with that.

Q You made good and sure that you wouldn't be by
getting that document signed, glving you fmmmity from that
charge; isn't thet true?

MR, MANZELIA: Objection. The question has been asked
and answered.

MR, DENNY: I believe it weas ==

THE COURT: Sustained.

R BY MR, DENNY: Now, when you saw Mary and Sadie
in what you call svewpy-crawly clothes, as you've testified
to this jury, you kmew that they were dregsed to go out and
rob or steal something; 'i_sn’t that true?

A Well, I wouldn't assume so just hecauge of the
clothes they had on, no.

Q Let me resd your testimony before the Grand Jury
in the Brunner cege. Page 63, starting at line 15.

o How were these parties dressed?
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"A  The fellows were dressed in buckskin
clotheg, #and the girls had on what we call a
‘cmepy-cmwlem, or just dark clothing.
| "a Why were they ealled ‘creepy-ecravwlers'?

"A  They were clothes that Charles Manson gaid
they ahot;ld pui: an whan they had a caper. I£ Lt was

- dm:k; t.hey ahquldw:: dark clothes, so &s nat to be
spotted. . .
h ’i‘t;i“* What does "to do n caper' mesn?
| . "4, whe::e you are going to Yob -=- when you axe
going to rob or steal. something.

Q.  Were both Mayy Brunmer and Sugan Atkins
wearing these dark clothes? '

A Yesg."

You knew they were going out to rob and steal,

didn't you?

A No. Thit wouldn't be the only time that someone
would have oceasion to wedr dark clothes.

Q But you knew on that occasion they were going ouk
to vob and steal, didn’t you? And kill?

A No.

Q You knew for several days; Miss Bailey, before
that fateful Friday, July 25th, 1969, that Gary Hinmen wes
marked fox a vigit by aomeone from the Manson Fmiiy, to get
money from him, didn't you?

A Yeq, I knew they were going to get -- try to get
money from My, Hirmn. |

Q And you were the one who had suggested your
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friend Gaxy Hinman's name, hadn't youl

A Yes.

Q And that was the same Gary Hinman who thought so
muich of you that he had asked you to mazry him; :Li— that
right?

MR. MANZELLA: Objection. Calls for speculation.

THE CQURT: Sustained.
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[
1

-0 " BY MR. DENNY: and in your presence, Miss Bailey,

[

ta-l

‘ 2 | charlie had said,  "If he doesn't give you his property
8 | voluntarily, kill him.®
p 4 Isn*t that right?

. 5 A 1 don't recall Chariie saying that in amy presence,

6 | no. |

7 Q Apd you were happy enough to let Sadie Glutz
take your place because you were just a little bit sgueamish
about bloodying up your own hands with Gary's blood; isn't

9 | that right?

n MR. MANZELLA: Objection, It's argumentative.

12 THE COURT: Sustained.

i Q BY MR. DENNYs Well, it was all right to let some-

..,- ¥ | one else do your girty work, that you felt would ogecur; imsn't

® | that right? “

» Ry

16 MR. MANZELLA: Objection ==

o THE WITNEBSS: X thought Gary would come with the Family.
Q BY MR, DENNY: Freely and voluntarily?

A Yes.

18
19
2 Q You had gone up there several times befoxe with
21 Mary —

A Not scveral times, no.

Ay

23
Q Well, when you told Sergeant Whiteley that, he was

in errxor, then?

MR. MANZELLA: Objection ==
. 2 .
§ THE WITNESE: I said I had been there before.

o7
.. Q BY MR. DENNY: and that Charlie had sent you and
28

Mery up sevaral times during 1969 to get him o join the Family:

4
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- iBn't that zight?

- A 1968, I had been there a few times.

E T get i{im?'to join the Family?
Yes. - ‘

- i?s'x;c?:;ihg wouldn't do it?

. Hot at the time.

© B O B O

And you Aidn't have any reason to guspect that he
would, on July 25th or 26th, 1969, did you?

A I felt that he might.

2 At the pqiné, of a gun? Or a knife?

MR, MANZELLA: Objection. Argumentative,

THE COURT: Sustained.

MR, DENNY: It goes to her state of mind.

THE COURT: The objection is sustained.

Q BY MR, DENNY: Well, you did nothing to stop this
particular cap,é::, did you? '

A I couldn’t have atopped Charlie Manson,

Q You knew about it for several days, didn't you?

A Not several days. '

Q Well, vou've téstiified that several days elapsed

between the time that this was mentioned at the campground
gite and the time that they left; isn't that right?

A Thae matter of talking over money and -- and that;
but not of killing him, no. '

Q and from the time you fingered him,  if you will,
until the departure of Johnny Swartz's Ford car, you nade no
effort to warn your old friend, Gary Himman, --

MR. MANZELLA; Objection ae argumentative.
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Q BY MR, DENNY: ~=~ about what was in store for him,
did you?
MR. MANZELLA: Objection. Argumentative.
THE COURT: Sustained. |
¢ BY MR. DENNY; Well, let me rephrase ik,
| You didn't do 2 bleswed thing to warn Gary
Hinman, ==
' MR, HQQZELLﬁii.bbjﬁction, -
| d 'Bxfnm.'nnﬁuQQJ - gid you?
;amR.'HpﬂZéLiéi ~- argumentative.
Q . BY MR. DENNY: Well, let me leave out "blessed.™
b  you aldn't do a thing at any time from the time
you first put the finger on him as a person to get money
from, until the time that Ford left, d4id you?
A Charlie told me he'd kill me if I left the ranch.
No, I didn't do anything.

Q Charles told you that he'd kill you?
A If I left the ranch.
Q He told you that lots of times, He told all the

girlg thats isn't that right?
And that's a compound question. Let me ask it just
one at a time.

He told you that personally lote of times, didn't

he?
A Not lots of times, no.
Q Many times?
A No.
Q

More than once?
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Bill N§£QE?

A More than once, yes.

Q All right. And you left the ranch, didn't you?
A Yes,

Q You left tha ranch t0 go get gas with Bill Vance?
A That wag an errand that Charlie sent ue on.

G You left the ranch to go get thinge down at the

radio shopr xight?
A Yas, at Charlie's request.

Q . And you had left the ranch before that? You and

A At Charlie's request, yes.

- Q Ah‘ﬂhfrlie's request. 2and you could have taket Off
%anyfﬁiﬂe; cﬁuiﬁn*gjiou?;i"
T A Mo, T wouldn't say that.
;Q .5‘:Ybudd£é; didn't you, onr July 28th? You took oOf£?
A Yes.

' . L
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Q Now, Mlss Bailey, you kept yourself righi wp to
date on what wes going on at the Hinman home, through the
whole hideous weekend, didn't you?

MR. MANZELIA: Objection. That's vague and ambiguous,

THE COURT: Sustained.

Q BY MR, DENNY: You kept yourgelf up to date, as
bast you could, be it information from the cothers -- phope
calls, et cetera - ag to what wes going on at Gary Hinman's
house; Lsn 't that true?

A I heard geveral conversations over the weekend,
yesn.

Q A1l right. And you were right there, up and
walting with Bill Vance, when that bus came back, weren't
JOUd, ==

MR. MANZELIA: Objection. Assumes o=

Q BY MR, DENNY: ~~ from Gary Hinman's home?

MR. MANZELLA: Objection. Assumes she was waiting.

, THE CGJRT Overruled.
| MR, ‘DENNE-: This is cross~examination,
" THE COURT: ; You may ‘angver that.

THE wimssi I wamm’t waiting for that, I juat
happened #0 be aveake ‘at the time that the bus drove Up .

Q  BY MR, DENNY: With the killers inside; right?

A ' ‘Susan Atkins end Mery Brusmer were in the bus.

Q Well, that's right. You <didn't gee Bobby come
in. You don't kdow how he arrived, dop you, personally?

A No, I don't.

Q All right, You don't know whether he came in
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1 that Fiat or not, do you, ~=
. 2 | A No, I don't.
3 Q ~= personally? ALl r»ight.
. 4 And you eagerly listened as Mary and Sadle
: 5 degcribed the details of the yobbery and murder of Gary
o, s | Hinman, didn't you?
i 7 MR, MANZELLA: Objection. The word "esgerly” mekes it
s | &rgumentative.
o | THE COURT: Sustdined.
10 MR, IENNY: I'Ll withdeaw that “eagerly.”
n Q You ligtened closely =~
1z A Yes; I listened.
B & == to &Il the details, as they described them to
o you?
. 15 MR.MANZELLA: Objection. The word "closely" is
: 16 | argumentative.
1 MR. DENNY: I will withdraw the word "closely”.
Ie THE WITNESS: I llstened to what Mary and Sadie said,
© yes.
2 Q BY MR. DENNY: ALl right. And you even discuaged
% with them your ided to drive Gavy's microbug up to Sante
2 | paybara, to get rid of i§?
: B A That wasn't my idea, to drive the bus to
7 £, 7 | Santa Barbaza,
‘ ” - A
: 26 b
28
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4
. [
P L2

Q But you joined in that discugsion quite willingly?

A I jaiued'iu 'm-éisﬁuuiqz, yes. '

Q And you were talked out of that part of the plan
by Mary, who put 'ytm wige 't.:o the fact that the cOpPs were
gathering down below the hill, isn’t that night?

MR, MANZELLA: Objection, argumentative.

THE COURT: Sustdined.

Q BY MR. DENNY: Well, you were talked out of that
part of the program, weren't you?

A It wis decided not to take the bus to Santa
Barbara, that's correct.

Q And that was 8 joint decision on the part of all
of you; Mary, Sadie, Bill Vance and you, is that wight?

A I don't kunow who made the decision.

Q But you joined in thit decision and that discus-
sion, ig that right?

A Yeg.

Q And, at Ieest according to what you've told this
jury, you even counted the illegotten goods of that weekend's
caper right down to the penny?

A Yes, I «did.

Q To gee what had been gotten from your friend
Gary Hinman, 1¢ that right?

It was & habit of mine to count money.
Especially dead people's money?

No.

But you did that night, didn't you?

I counted the money in the purse,

> £ b HOH >
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Q And you helped to hide and wipe dowm your dead

friend's microbus, isn't that right?
A Yes.

Q Then, you xan for the hills because you thought
the cops; Ah@d .:ii-écos;er‘eﬁ his bldo&y_ body and were onto you and
going to discayer you. wiﬂ; the .f..z:uits of that crime, right?

A Ye;, . .. | _:

Q And you kept right on rumning the next day,
stealing Johnn;y Swarts J trick va;ith Bill Vance, your boy
friend, right?

A Yes, we left fn the bus -~ in the txuck.

Q And you ran, Misg Bailey, because you ktew that
you were guilty from first to last of c¢omsplracy -~

A No, 1 ran «-

Q we to mirder Gary Hinman, isn't that right?

A I van becaugse I was afraid Charles Manson would
kill me 1if he found me. That's why I ran.

Q But you knew -=- you also ran because youlnew
you wexe guilty of conspiring to rob and murder Gaxy Himman,
iegn't that right?

A 1 wasn't thinking about anything Llike that. I
weg afraid of the Family, that's all.

) You were afraid of the cops catching you, werven't
you?

A When I was alone, yes.

Q When you were with Bill Vance, ism't that right?

4  No. No. I wag gfraid of the Family. I wesn't

‘afraid of the police.
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" of the Family since September of 1967, is that correct?

Q And you used phony names from then until you
were finally caught and apprehended up in Tacoma, W&shing,tén,
and identified as a Manson Family member; is that right?

A Yo.

MR. MANZELIA: Objection, asked and answered. I'll
withdraw the objection.

' Q BY MR, DENNY: And now you're going to go®¢9t~
frée in "exchange for your honest and truthful testimony in
this case, is thét righﬁ?‘

MR. MANZELIA ‘ dbjgctim, assumes a fact not in
evidence; tlfmt is; that she could be charged with the murder
or the conéﬁ:{;:aéy t(; in;:rc‘le:}: Gary Hinman.

THE COURT: It is argumentative, sustained.

MR. DENNY: Your Honor, I have no further questions
of this witmess.

THE COURT: Redirect.

MR.MANZELIA: Thank you, your Honor.

REDIRECT EXAMINATION
BY MR, MANZELIA:

Q Miss Bailey, in the last few questions that Mr,
Denny asked you this afternoon, you sald that you could not
have stopped Charlie. You could not have stopped Charlie.
What dfd you mean by that?

A There was nothing I could do to, uh, stop
Charlie from doing what he was going to do.

Q You had been with Charles Manson and other members
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A Yeg.

Q During the time that you were with Charles
Manson and the other members of the Famlly, had anyone ever
stopped Charlie from doing anything he wanted to do?

MR. DENNY: 1I'll object to that as calling for spécula,* ‘
tion and conclusion.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. MANZELIA: In your opinion had anybody
ever stopped Charlie from doing anything he wanted to do?

MR. DENNY: I'Ll object to that as vague and ambiguous, .
and also calling for speculation and conclusion.

THE COURT: Sustained.

Q- BYMR MAN&ELIM ,“:Now,_‘ Miss Balley, when the
Family went t‘o' De‘vil's Canyon, did Charles Manson, in your
Presence, saytanyt‘:hi‘zlg, to other members of the Family with
regard to staying at Devil's Canyon?

! This :té in flie' latter part of July, 19697

A Well, he -~ he wanted everyone to be there

becauge they had been spotted by the five patr:'ol.

MR. DENNY: 1'I1 object to "because" =~ everything
after "because,” as not responsive.

THE COURT: Sustained..

Q BY MR. MANZELIA: He wanted everybody to be
there?

A Yes.
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7a~1 1 Q And in your presence did he tell other members of
. 2 | the Pamily that he warnted them at Devilts Canyon?
3 A Yes, and not to leave either.
¢ 4 Q Did anybody disobey Charles Manson?
E 5 ‘ A Well, the first few days that we were there, the
"“.; 6 fellows pretty much -~
) 7 MR. DENNY: I*ll object to that as not responsive to the

8 question. Tt is a yes or no answer. Move that be stricken.

9 THE COURT: Sustained. It is stricken.

0 Do you wish to have it reread?

m o Q BY MR. MANZEM: After Chatles -=- I*'ll rephrase it
2| After Charles Manson told every -~ the members of

13 the Family that he wanted them alt Devil’s Canyon, did anybody
. 4 disobey h:}.m?
.3 N ) ’;A No.
s 16 Q Dux‘:.ng the t:t.me that you were living with the
' »‘17 Fam:n.ly on Spahn Ranc:h, did the Family, the entire Family,

18 mcluda.ng Charles Manson, get together almost every day in a

3 +

1 group? ! ’
20 a _Well, not really every day, but it was common.
2 | Q I“m sorry, I didn*t hear you.
2. | a Not every day, but it was very common to meet in a
’ 23 group.
£ 2 Q Can you tell us about how often?
K % A Well, there was a time wheh they were working on t}Je
¢ 2 dune buggies that, uh, not everyone did meet all the time be-
.‘ 2 cause they were doing other things, but it was pretty much every-
2 day.
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7a~2 1 Q And on those occasions when the Family got
. 2 | together as a group, did anyone speak to the Family as a group?
8 a Charles Manson.
> 4 Q And when Mr. Manson spoke to the Family as a group,

did any one interrupt him when he was speaking?
A People usually listened.
? Q When the members of the Family began sleeping on
| the roofs of the buildings at Spahn Ranch, did you ever hear
anyone in your presence tell the members of the Family to sleep

10 on the roofs?

1

1

A Yes.
1z Q Who told the members of the Family to do that?
1 A Charles Manson.
o " Q And when the members of the Family were sleeping on
; . the roofs of the buildings at Spahn Ranch, did they have any
b 1 weapons with thém?
M A Yes, there was a guard kept every night.
® g And where was the guard kept?
¥ »21 " . There were several fellows, usually at least two or
'?D , thiée on the roofs with guns. '
A ., 9. .And.is that on the roofs of --
p “ R A Of the boardwalk buildings.
® Q- . Those ;axe the buildings in the photographs you've
: - already iaéntified’ £or us? ' '
| z: [ A TR s
¥ Q That*s the Longhorn Saloon, the Rock City cafe,
. i - the office and the bunkhouse and the other buildings?
” A Yes,
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7a-3 1 Q When did that start, Miss Bailey?
. 2 A I believe it was in June.

8 Q Of the summerlof 19697

3 4 A Right. It was in the summer.

. 5 Q And is that the first time that guards have been

{} 6 posted on the roofs of the buildings at Spahn Ranch?
(O I 1 Yes.
8 | Q When did you first see the guns on Spahn Ranch?
9 A It was that summer.
10 MR. DENNY: dJust é.moment. Just a moment, I'll object

11 to that as vague and ambiguous. What guns?

- THE COURT: Susgtained.
18 Q BY MR, MANZELLA: You‘ve testified about guns that
= 14 | you*ve seen on Spahn Ranch., When did you first see those guns

1§

15 on Spahn Ranch?

‘e

+ 16 A It was that summer.
H Q About the same time the éﬁards —
1 A Yes.
¥ Q ~= Mr, Manson posted the guards?
20 A Yes.
2 Q By the way,; 4id Bill Vance carry a knife Or a gun?
. - A No.
: » -Q Where did you firxst see -~ strike that.
f' “ L Danhy De Carlo was a member of a motprcycle gang,
’ “%; was he not?
P2 :'% . - A "Yes, he was.
® Z 17t §  2na wheh he ¢dme to the ranch, did he bring guns
) 28

with him or after he arrived at the ranch to live, did he begin
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- , 2z

e

Vla=4 1 br:’i.-nging‘ guns £o the rénch with him?
._ 2 : Yes.
8 Q Bbout what time was that?
:, 4 - A Well, that wouldn’ét have been t£00 much sooner.
‘ 5 | It would have been either May or June.
{} 6 Q 19692
T A Yes.
8 Q it was about the same time as the rest of these

® | things began to happen, is that correct?
10 A Yes. ‘

1 Q And when did you have thé conversation with Charles

12 Manson about the shooting that you testified to earlier?

i3

A Well, it was, uh == it was several weeks prior to
s 1 the Devil®s Canyon, whenh we were camped at Devil®s Canyon.
.: . Q would i!: have been late June or early July?
E 1 A Laﬁe- June.
. Q Late June, of 1969,.is that correct?
® A Yes.
? Q Now, during the -- this period of time in May and

2 June of 1969, did the members of the Family begin carrying any

21
kinds of weapons on the ranch?

22

. A The men in the Family began carrying buck knives.
23 - 3 L]
Q And did you ever see anything being done, within
. 24 . .
? your personal observation, with regard to the making of ammuni-~
3 25
tion?
%
& A Yes.
2 .
. _ Q Where did you see that being done?
28 :
‘A In the Rock City Cafe.
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. Q@ - What was being done in that regard?
?5 . Uh, bullets were being made.

;Q . Who was participating in that?

A ‘Dﬁnny’De Carlo and Ruth Morechouse and Sherry

Cooper and L'was also there.
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7b=1 1 Q When did this activiiy begin at Spahn Ranch?
¢ 2 A Well, it would have elther been June or July
3 a 19697
s 4 A Yes.
ﬁf: 5 Q How, Mr. Denny ssked you & questlon about wheéther
", 6 | or not Charles Manson trusted you,
‘ | Did Charles Manson ever say anything to you about
8 | his attitude towards you?
s A Yes, he felt that it; uh ==
0 - MR. DENNY: Just & moment, I'1l object to that. It is
1 1 just & yes or no question. That's been ansvwered already.
1 Q BY MR, MANZELIA: What did he say in that vegazd?
13 A He Telt that I, uh - he thought thds I would
o % 1 leave. |

.’ 15

- He thought you would leave the Family?
Yes. He told me that about n year ahead.
What did he say about that?
He fold me that 1'd leave the Family thyee times.

“’ MR. DENNY:, Just & momént, I'll object to heavsay and
20 '

LN

17

18

- & B o -

move the answer be stricken,

4 MR, MANZELIA: Your Honor, I believe it is mecessary to

22

go into this becausge that question was raised on crosg-examina=
- tionm.

a

23

MR. DENNY: ¥'11 withdraw my objection, your Homor, fﬂr'
the purpose of her state of mind, 1f that's --
THE COURT: Are you withdrawing ~-
® :: | MR DEWN: Yes, Iam.
THE CRIRT: I was about to styike the answer.

o

25

26 -

43
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MB. TENNY: May I haye the question and answer reread,
your Honox?
The prior two or three questions and answers.
{Whereupon, the record wis read by the reporter
as follows:
"  What did he say in that regaxd?
"A He folt that I, -~ uh, he thought that
I would leave.
g  He thought you would leave the Family?
"A  Yes. He told me that about d year ahead.
s  What did he say about that?
"A  He told me that I'd leave the Family
three times.")
THE COURT: The objection is withdrawm?
MR. DENNY
Q BY MR, MANZELIA: Well, what wag the amount
involved in the credit card forgery in Tacoma, Washington?
A $135.
2 Now, when the police officers came up to see you,

Yes, it is, your Honor.

p 2

Sergaaln!: Whiteley, and the othex officers came up to see you
in 'I‘acama,; Wayhingtan‘, in Mafy, 1970 s aid they talk to you about
Bill Vance?
| A Yes,
Q And did they tell you that they were trying to
tocate Bill Vance through you?

- A Yeg. Yesd,

- Q And that they were trying to do thai through you?

A . Yes.
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Q Did you initlate ox begin the contact with police
afficers with regard to your infor -~ with regard teo your
connection with the Manson Family? Did you initiate those
communicationg of that contdcet?

A I don’t belfeve go, I don't think -» I don't
really remember,

Q Did you tell the officex -~ strike that. Did
you comminicite with officers that you wanted to talk to -~
officers about your connection with the Mangon Family?

A Yes.

Q Now, over this pagt weekend -« well, strike that.

Other than when you've been on the witmess atand,
has anyone showm you or asked you to read the notes of
Sergeant Whiteley?

A No, I don't believe go. ,

Q And has anyone ever shown you any notes or
typewritten veports and asked you 1.:!:“ that's what you sald,
other thap while you've been on the witness stand?

A I just savw dne written report which I was asked
to make corrections in.

Q Other than that one ~- thig 13 8 typewritten
report?

A Yes.

Q -Qi:her than that, has anyone shown you any notes
oY Any other documents and asked you to make correctiong?

A FNos e

@ Now, vhen you left the Family in == that Monday
in late July, 1969 ,fmmv:hen until May of 1970, when you were

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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' interviewed by Sergeant Whiteley and the other officers in

Tacoma, did you make an sitempt 1o keep fresh in your mind the
events of that July, 1969%

A No, 1 did my best to forget everything that
bappm&& |

4] Why wdg that? |

A % dide't ever want to associate with any of the

] people in the Family az‘aim

& Why wag tha¢?
A I{'tz‘mgn.’.;l:‘how‘_l; wanted to lead my 1ife after that

e Nowy, Miss Bailey, did you at any time tell anyonie

to kill Gary Binman?

A Fe.oc o
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' Gaxy Hinman? S

Q Did you agree with anyone that Gary Hinman should
be killed?
No,

Q pid you advise .anyone to kill Gary Hinman?

‘A . No.

1 Q Did you encourage anyone o kill Gary Hinman?

a No.
Q Did you plan with anyone to kill or how to kill

Qf wa, you testified on cross examination that in

June of 1969,  you, began to live separately on the ranch with

Bill vance.

A Yes.

Q And-@hy did yon begin to live separately on the
ranch? '

A Because there was tod much violence and talk abouf

violence on the ranch. BAll == all the guye except Bill Vance,
pretty much, were carrying knives and there were a lot of guné
around.
And I didn't clicose to be with these people.

Q Well, prior to the time that Sergeant Wilteley
and the other vfficers spoke to you in Tacoma, Washington,
in May of 1970, did Sergeant Whiteley or anyone else tell you
the =~ what I might refer to as “the facts” of thisg case, the
Hinman killing? "

MR, DENNY: I'll obiject to that as calling for heaxsay.

THE COURT: Sustained,

CieloDrive.cCOMARCHIVES .
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Q BY MR. MANZELLA: DRid anyone tell you —-- Sergeant
Whiteley or anyone else -~ taell you what the officers believed
they knew as a2 result of their investigation? Did anyone
tell you the facts of this case?

A I really don't recollect.

Q Now, on that weekend -~ Priday, Saturday and
Sunday, July 25th, 26th and 27th ~~ was there any omne thing
which was a toplc of conversation on the ranch?

MR. DENNY3 I will object =~

THE WITNESS: ?ES;

L :HR. DEMNY: «- to that as calling for hearsay,

THE COURT: Ovexruled. The answer may remain. -

TR WETNESS ¢ “Yes. 7
ﬁR.'DENNY:‘ W@Il, ysu; Honox, by —— all right, If it's

L

<

a yes or no.. o

Q ‘B?‘MR. MANZELLA: And did that conversation concern
Gary Hinman? ’

A Yes.

MR. DENNY: Well, your Honoxr =~ just a moment, please.

Again, I am going to ask that that answexr be

stricken. Of whom are we speaking? Co-conspiratoxs? Anybody?

MR. MANZELLA: I beliesve Mr. Denny's right.

THE COURT: The oObjection will be sustained.

MR. MANZELLA: I°'ll reframe that.

MR, DENNY: May tha'an#war be st?ickan?

THE COURT: Yes, the Courbt will strike the last answer,
“yes,"

Q BY MR. MANZELLAZ I'm sorry, Miss Bailey. X am
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referring

on the ww

to members of the Manson Family on the Spahn Ranch

on that weekend,

MR. DENNY: And I'1ll object to that as also calling fox
heaxrsay.

MR. MANZELLA: Your Honor, I would like to approéch the
bench and argue it. It does deal with a few questions I
intend to ask.

THE COURT: All right. You may.

(Whereupon, the following proceedings were had at
the bench among Court aﬁd counsel, outzide the hearing of the
durys)

THE COURT:
of ming?

MR. HARZELL%:

*

but here's specifically why I am offering it:

Why are you Offering this? For her ghkate

T believe it is for her state of ming;

Mr. Denny has brought -out in the statements that

Miss Bailey made to Sergeant ‘Whiteley in May and Septenber of

1970 cﬁntain thzngs which were in his notes.

Now, pany of the things which werae in the notes

of Sé#geant whibeley -~ things which Ella Bailey told him that
she knew abOut What had happeped at the Hinman house, and
things that she knew had happened on Spahn Ranch with regard
£0 the killing of Gary Hinman -- now, these -- a lot of these
things were not things that she saw or heard,

THE COURTS Ware what?

MR, MANZELLA: Some of these things were not things
that she saw or heard. For example -~ I'm txying to think of
an example offhand -~ oh, that Garg--- in Sexgeant Whiteley's

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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| notes, for example, it says that Bobby was hit over the head

MR, XKAY: That Gary was hit?
MR, MANZELLA: That Gar§ was hit over the head with the
gun.

Now, we know that Ella Bailley was not there and didjf

not see that, But that's contained in her notes -- in Eergeant

Whiteley's notes.
My point ig this:s That although =-- what I am
trying to show is that the Hinman -- the evenis gurrounding the

killing of Gary Hinman were a topic of conversation on the

ranch that weekend: and that many of the thinygs which Miss

Bailey said to the officers were the result of her information

which she had received from many other members of the Manson
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MR. DENNY: Which is clearly hearsay.

THE COURT; And of things which ghe clalmed =-

MR.MANZELIA: Well, I am not going into #ny of the
specific things; but they wexe not things that she claimed
to have seen or heard; and that ~- for exsmple, it says in
the notes that Bruce and Bobby -~ Bruce apd Charlie left
the ranch, and she -~ and she admits that she never sav
Bruce and Charlie leave the xanch.

But ghe was told that Bruce and Charlie ~~ and
Chaxlie got & phone call, and that Squesky, I believe it wasy |
answered the phone, and it was Bobby, and that Bobby was
having trouble, and that he said Gary wasn't cooperating.

You know, this was stuff that was a topic of
conversation. What I am trylng to show is her state of mind
at the time the officers interviewed her, which was that they
were not: calling for testimony from her; that she was relat-
ing to them everything she knew about the case and not merely
things which she saw or heard, but everything she knew dbout
the case.

Now, what I intended to bring out wes that the
Mangon ~- smong the némbers of the Manson Family that
weekend, at Spalm Ranch, the events at Gary Hinman’s heme
and the events concerning Gary Hinman were 2 topic of
conversation -= were being spoken about ~~ during that
weekend.

MR. DENNY; Well -
MR. MANZELTA And that at the time that she wag intex-

‘yiegmd‘by -ffer;geant Whiteley, that she recalled --
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Baw2 1 ' THE COUORT: How do yt;ﬁ thinkthat such conversation ig
® ? | admigsible? Cott .

8 MR. MANZELIA: I;m h&t ggking for the conversation. I'm

', * | mgking her =~ “

: 5 MR, DENNY: For the tupic of conversation.

{‘: 6 MR, MANZELIA: =~ for the tople of conversation,
T MR. DENNY: Which 18 just the same thing.
B MR. MANZELLA: No, it isn't, because it doesn't say
® | anything. It doesn't say that anybody did snything. It's
| not hearsay. |

11

It's just -~ all I am asking her -~
MR, DERNY: It is riot even an admigsion, so it's just
something that's said ~=
* MR.MANZELLA: It's to Her state of mind. That's why I

.' 15

12

13

say 1t's not even hesrsay, really, becauge we are not saylng
that anybody did anything.

1 We mare just saying, "You know, what wes the pame

8 thdit was mentioned?

"Gary Hinman."
That's not being offered for the truth of what
wes said, because 1t doesn't say anything.
MR. DENNY: ‘Then it's irrelevant.
THE COURT: Well, hex credibility -~
MR. MANZELIA And it's relevant on her eredibility,
her atate of mind, because at the time she was interviewed
¢ :: by the officers, she had in her mind all of this information

‘ that was ~- that she knew about £rom thege conversatioms.
28 .
THE COURT: Her credibility hag been attacked by means

19

20

21

22

by

23

24

¥,

25
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Ba=3 1 of these notes.

o 2 . MANZELIA: Righ.
| 3 THE CGJI?;T* Do you Intend to put Sergeant Whiteley on?
4 ‘ MR, DENKY: T certainly do.
- 5 - MR. VANZELLA: We intend to put Sergeant Whiteley on
% 6 r:!.ght after .
) 7 THE GGUR?‘ Well, ym,tr testimony might properly £all

8 in place after == by your theory, after Sexgdant Whiteley's
$ | come on. SRR

¥

10 MR, MANZEHA Well, we inte.nd to uge Sergeant Whiteley
n | to corroborate & lot of thé things that she's testified to,
12 but ==
18 THE COURT: I think she is able to explain -- that she
v % | would be able to explain why there were these discrepancies,
.“’ 15 | apparent digcrepancied,
g 16 MR. DENNY: Well, ingtead of asgking ~-
17 IHE COURI: Becsuse you have --
18 MR. DENNY: Well, she =
® Your Honox, she's «-
% THE COURT: You have elicited from her -=
2 ME. DENNY: She is not able to explain Sergeant Whiteley'ls

22

niotes. Sergeant Whiteley can tegtify as to what he took down
and why he took it dowm. And I expect Sergeant Whiteley will
do go.
THE COURT: Yes, .
3 2 MR. DENNY: And Sergeant Whiteley can testify as to
. “ whether, when he put quotes around various things, he wasg
® | quoting directly from what she sald she had seen and heard,

e,

23

24

..
Wi '

25
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And when he put down, "I heard that,” or when he
wrgte, "I was advised that --" why he did that.

But we are talking about now the notes. And the
only teatimony that's relevant there are the notes themselves
and Sergeant Whiteley's testimony pertaining to them.
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MR. MANZELIA: No, that's wrong. The noteg are nok
relevant, because ghe hag no knowledge of the notes.
What's relevant is what she says she said to
Sergeant Whiteley in May.
MR, KAY: That's right.
MR, DENNY: That's exactly right.
MR. MANZELLA: That's what velevant, not the notes.
MR. DENNY: That's exactly right. And what she says,
she has gaid time and time again, She hag said she didn’t
know that.
When I quoted the notes to her, she zald time

| and again "o, 1 didn't say that. I was misquotaed. He
. miaemi&tmed what I said,"

I Now, that's as far sy she can go. She can't then
try to bolstex jmrsel:ﬁ up by saylng, "I gsid certain things
this way and c:eftal:l’.u thingé that way, because I hed hesrd
certain thin,gs :Erqm certatn people.”

MR. ‘RAY: Why' ‘can't she pay that?

., MR, MANZELIA: There's no weason she can't say that.
‘MR. DENNY: Well, she has obviously said that already.

MR. KAY: No, she hasn't. You haven't leét her.

MR. MANZEIIA: She hasn't. If she pays it on cross~
examination, then I am entitled to'go inte it on divest ==~ on
redireck, because it's the subject of crops~exsmination.

If she hasn't sald it, I am entitled to go inte
it becauge we are entitled to rehabililtate her on redirect,

THE COURT: Well, she hag responded largely in -~ in
answer to gnestions sbout that conversalklon with Sergeant

CieloDrive.comARCHIVES
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" But nai: aftemrdu, because that's what my question specifically
’ related i:o, that mekend

Whiteley, that -« well, she just didn't say it that ‘way;
That's about. the way she anm::a&.

MR. MANZELIA: That's right. That's right.

Well, thexe wax one other thing. On erosg-exemina-
tion this afternoon, I believe Mr. Demny brought cut that the
Hirman -=- the events at the Hinman home were & topic of conver-
sation at the ranch, And in fact, asked, "Were you kept up to
dﬂt& i

MR. KAY: Thet's right.

MR.MANZELIA: ~~ "during the weekend?”

MR. DENNY: And you objected and »-

MR. MANZELIA: No. T objepted to the woxds "clogely"
end -~ and gsomething else. And then you asked the queskion,
agked 1t again, and the answer was -~ the smswer remained,

MR, DENNY: All right, But that's gtill =«

MR, MANZELLA: And I am entitled to go into thad, just
A3 & matter of covering om redivect what was covered on cross.

. JTHE COURT: T will let you ask that one question,

dcnvetaa“tims. T .
MR, IJEHHY nufing tha period of alleged consplirdcy.

MK. MANZELLA: -Well, that's what my question related to.
I gaid: "¥Friday, Saturday and Sunday, July 25th, 26th and
27th."

THE COURT: All right, I will permit you to go that
fax.
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MR. MANZELYA: Thank you,

{(Whereupon the foiluﬁing proceedings were had

in ppen court, within the presence and hesring of

the juxy:) |

THE COURT: You may ask your question again, Mr.
Manrella.

BY MR, MANZELLA:

Q Misgs Balley, swong memberg of the Family &t
Spahn Ranch that weekend, in July, 1969, Friday, Saturdday and
Sunday, wes there one thing which might be called a ropic of
conversation among the mesbers of the Family?

A Yeg.

Q And were you present smong the persons during this |

conversation, these converastions?

A Yes, 2 lot of them.

Q And what wes the toplc of conversation that
weekend at the Spaim Ranch, smong the members of the Family?

A What was happening &t Cary Himman's.

Q Row, when you were interviewed by Sergesnt Wniteley
in May and September of 1970 »~ stwike that, Strike that.
L'11 withdraw that,

.~ Some of the things that you heaxd during conversa-
tions with regard to Gexy Hinman at the zanch that weekend,

j,iqére thay things that you had not seen and heard yourself?

1 JA!‘ ) Yﬂﬁi‘.w E Y E
Q@  Now, when you wére Interviewsd by Serzesnt Whiteley
in May #nd September of 1970 ~- snd #g you remembered more

of what had o::curréd that. weekend and what you had cbsgerved
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that weekend and during the month of July -« did you tell
Sergeant Whiteley == did you give Sergeant Walteley some of
the information which you heard fyom others?

MR, DENNY: Just & moment. I'11 object as lesding and
suggestive, your Houox.

THE COURT: Sustained.

y b
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T § 1 g ~ BY MR, MANZELLA: Did you tell Sergeant Whiteley
. 2 in May and September of 1970 only those thinge which you had
geen and heard yourself, or did you include things which hagd
" been the subject of the convér,saticna that weekend?
' MR, DENNY: That's leading and suggestive, also, your
Honox. ‘
And I would object on that ground.
THE COURT: The objection is sustained.

Q. BY MR, MANZELLA: Miss Bailey, in May and

0 _ Septamber of 1970, when you weré interviewed by Sergeant

", || Whitelay, 4id he ask you to tell him only those things you had
. .

; Sean or hearay o
13 . . { W _ 3 { - -
MR. DENNY: That calls for hearsay.
. 14 = - .
:.:" © MR, HANEELLA: It goas to her state of mind, your

15 LT
Honor. And that's what I an ioquiring about.

‘MR, DENEY: I '@én't think ~-

B ore

17 . ‘
THE COURT: Overruled, You may answer.

18

THE WITNESS: No. I told him a lot that had happened on'
19
d

that Saturday, a lot of things that I had heard about then an
. at other times.
: Q BY MR, MANZELLA: And when you say things that you
* had heard about, are you referring to things that you had

Y,

23
heard from memberg of the Manson Fanily; is that correct?

-

3 24
9 fol . A Yes.
* 25

2

27
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Q Now, you said that in == strike that.
In May of 1970, when you were interviewed by
Sergeant Whiteley and the other officers the first time in
Tacoma, Washington, what was your attitude, if any, towards

Charles Manson at that time?

¥im

¥y,

10
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A T wae still afraid of him.
g What were you afraid of? I mean, what were you
afraid would happen?

A That he would be able to locate me somehow.
Q@ Was anyone -- had any mempbers of the Manson Family
éttempte&.ho locate you prior to that time?
MR, DENNY: I*ll object to that as calling for hearsay.
THE COURT: Sustained,
Q BY MR. MANZELLA: Do you know Sue Bartell =-
strike that. |
You've amlready testified that you knew Sue Bartelk.
Was Sua Bartell a member of the Manson PFamily?
I don't know her.
It'm sorry.
Did you receive a letter from someone who identifigd
herself as Sue Bartell?
MR. DENNY: 1I'1ll object to that as galling for best
avidence and hearsay.

; :HE COURT: The objection is sustainead.

. f MR, MANZELLA: Your Honor, we're offering that for the
witnese's state of mind wiéh regard to that May, 1970,
cqnversation‘ I_b?lieve‘iﬁ was gone into on cross examination,

", MR. DENNY: Same objection.

- a CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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A
T

. THE COURT3: qut?ined, same ruling,
MR. MA&QELﬁAi Oﬁ hoth grounds, your Honor, hearsay and
best evidence?
THE COURT: Yes.

Q BY MR. MANZELLA: Now, Miss Bailey, at the Grand

‘Fury proceeding on September 13, 1971, you were asked the

guestion with regard to the Volkswagen mic¢robus, and you were
asked if you drove the bus, and you answered yes.
Did you mean that you personally drove the bue from
the back house to the eucalyptus trees?
a No. I meant that I was ~=- if the guestion was

asked, it was put: *"Were you driving in the bus?" and I

| meant, *Yes, I was riding along.” I didn't drive the bus.

Q And in August of 1971, when you testified in the
cdse Of People vereus Manson, did you not testify that Mary
drove the bus?

A Yeg, I did, I heliave. N

@ And in February Of 1971,'diduyau tell Peputy Distri
Attorney Burton Katz that Mary drove the bus?

A Yes, I did.

Q Now, at the Devil's Canyon camp site, Mr. Denny
asked you whether ox not -~ or asked you who was present at the
Devil®s Canyon camp site during the conversation which you
brought up the name of Gary Hinman. And you named several

people and did not name Bruce Davis.

can you tell us why? This is on cross examination.

Tell us why? |
A Oh, it is bFten easy to forget someone's name when

47
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ypu‘re limsting a whole bunch of pedples. And I had named him al
| someone who hnd heqn thexa on all previous occasions that I hadl
baen agkad and. £0,. it wan just a slip of my mind at the time
Mr, Denny asked.

"Qw . Dpid you ‘tell Bexgeant Whiteley in May of 1970 that
Mr. Davis'wan thera?-

A Yeg, I dld.

Q And on September 23, 1970, did yon tell Sergeant
Whiteley that Bruce bDavis had been at the camp site?

A Yes,

Q And at the Manson trial in August of 1971, did you
tell the jury in that case that Mr. Davis was there?

A Yes, I did.

Q Now, Miss Bailey, on direct examination in answer
to my question with regard ia People's 30, which is the 9~
millimeter Radom pistol ==

I've examined the gun, your Honor, it is not
Loaded.

~= you testified that, in answer to my question,
It appears to be the gun that Bruce Davis was carrying that
night.*

What did you mean by that?

A That it appears td ba a gun, you know, that he was
carrying. It looke like the gun he had.

Q Now, have you ever denied the fact that you were
the one that brought up the name of Gary Hinman at the Davil's
Canyon camp site?

A ¥No,
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G gt 1 Q And on September 23 =~ or rather in September of
. 2 1970, in Tagoma, did you tell Sexgeant Whiteley that you
thought you were the oné that brought up the name of Gaxy

5 Hinman? .
: s A Yes.,
"’; o .'-6,_" ' Q And in the Manson trial in August of 1971, daid you

testify that you were the one that brought up the name of
. Gary Hinman?- '
A Yea,,

10 ’ Ca .
& Has anyone amonyg law enforcement agencies or the

1 ) . .- . .
progecutor's office ever told you that you were not to say that

12
you were the one that brought up the name of Gary Hinman?

13

A No,
.j:‘ . Q Was that the first time that the name of Gary
N Hinman had been brought up among the members ©f the Family?
’ v A Np...
i Q You've already testified with regard to 1968, when
N Charles Manson. sent you to the Hinman home. _
N Had Gary Hinman been out to the ranch that summer
? of 19637
21
9a f£ol A Yes,

22
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Q And did you see him when he came out to the ranch?
A Yes.

Q wWas this on one occasion or more than one occasion,
if you recall? |
A I really -~ I can'‘t recall how many times he was

there, He pame o wvisit, but it was infrequently,

Q Do you aver recall what ha 4id when he came to the
raneh?

A No, other tharn just talk to the people there.

Q And hbd you heard Mr. Manson on prior occasions

mention the name of Gary Hinman as somebody who had money?
A Yes.
R Now, again, still referring to the Devil’s Canyon
campfiré. the week of Gary Hinman's death.
You said that kidnaping was mentioned and later so

wasg killing or‘murder at the Grand Jury hearing in the Brunner

. caga 1n”$e§témber:6f.$§7li_

Ware any'namés other than Gary Hinman's name
mantidhe@-hﬁ;éhék'bavilﬁa Canyon camp site that evening?
A e
Q What other names were mentioned?
A 1 only can recall Terry Melcher.
Q Taxxy Melcher's name?
A Yes.
Q what was sald about Terry Melchex?
A That he was -- uvh, that hé wag young. That he was
Doris Day's son., And that he had a lot of money and that it

wag felt that he'd be harder to convince to come intd the
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¢

Pamily and so kidnaping might be necescary.

Q The conversation at the Devil's Canyon camp site,
did that conversation -~ strike that.

And @id you tell Sergeant Whiteley sbout that on
Septesber 23, 19707

A Yas,

Q Now, in answer to one of Mr. Denny's guestions,you |
gaid that you thought -~ Lt wag thought by the members of thae
Family that were present that Gary Hinman would not be a
problem.

Why was that?

MR, DENNY: Just a moment, may I have that quegtion
repaated?

THE COURY: You nay reéad it,

(Whexeupon, the guestion was read by the reporkter
as follows: ‘
*Q Now, in answer to one of Mr. Denny's
questions you said that you thought -- it was
thaught by the members of the Family that were
prasent that Gary Hinman would not be a problem.
 "why was that?”)

MR, nm: ‘Well, 1‘11 object to what she i:hought, “Why
WAS tyat,f why other people thought something is certainly
calling féxfspécuiiéian.

MR HﬁﬂﬁELLAii 1'11l withdraw thg guestion. It wasn't
clear, ’

THE COURT: Sustained..

Q BY MR, MANZELLAt Miss Bailey, during the conversa-
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9a-73 1 tion at Devil's Canyon campfire or camp site, I'm sorry, you
‘ ' 2 gaid in angwer to one of ’!-ir.- Denny's guastions that it was
3 said by the members of the Family there that Gary Hinmén would
4 | not be a problem, Térxy Melchexr might be a problem. ‘

. 5 MR. DENNY: I'll object.
":; 6 | Q © BY MR, MANZELLA: What was sald in that regard?
7 MR. DENNY: 1I°'ll object to that as aseuning facts rot
8 in evidence. She dian't answer thai to ne.
9 THE COURT: Sustained.
o | Q BY MR, MANZBLLA: What was said about Gary Hinman?
1o MR. DENNY: Well, again, by whom? I'll object to that
2 | ag galling for hearsay,
B THE COURTs Sustained.
P “o Q BY MR, MANZELIA: You were asked by Mr. Denny
® L5 whether you thought that Gary Hinmap would come with the

< ¥

¥ | panily. Why 4id you think that Gary Hinman would come with

¥ | the Family?

18 ' A Becanse he was a rather effeminate man., I didn't

® think he'd pose any opposition to mny of the men in oux

20

Pamily.

'21 Q Did the other members ©F the Faumily &t the

2 Devi}’.“,:a Canyon camp site that evening agree with that?

23

. A Yes.
: ;‘24,; ‘ ME. DENNY: Just a moment, I'll objgct and move the
) RO ® . answer: ’be. ni:r.icken ag agnin calling for hearsay. ’
P % e TﬁE CQ’URT: Tan, the answer i gtricken. The objactlon 1
. “ ia austained, 3 |

# ' Q BY ‘MR. mzm.nm Ang did you ~- strike that.

o, LT - %
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o - ‘
When did you last see Bill Vance?
In August of 1969,

And have you seen him since then?

No.

2 ox 0

* Have you received any communications IrOn him?

MR, DENN¥: 1I'll abject.

THE WITNESE: No.

MR, DENNY: Aall right.

Q B8Y MR. MANZELLA: Now, in May of 1570, when you
were interviewed by Sergeant Whiteley -in Tacoma, Washington,
did you tell him something about you heard that somebody left
the ranch?

MR, DENNY: Just a moment, I'll object to that as callinc
for hearsay. '

THE COURT: Sustained.

Q BY MR, MANZELLA: Did you tell Sergeant Whiteley
:LA Mmy of 1970, in Tacoma, Washington, that you had heard
that somebody left the ranch?

MR. DENNY: Objest to that as calling for hearsay.

MR, MAREELLA: Ymir Honor, I'm asking hex if she told
Sergeant whiteley something. We're going into the statements
of witnesses on prior ogeasions, '

THE COURT: I don't uhderstand. You can approach the
bench. It gounds like hearsay to me.

THE WITNESS: cCan I get a dxink of watex?

‘ THE COURT¢ We'll take a recess. You have been sitting
thern?: for quite some time. We'll take a recess for ahout 10

or 15 minutess

A CieloDrive.cOmARCHIVES



e

x

wit™

14

15.

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

3592

During the recess you are admonishied that you are
not to converse amongst you;:nalves, nor with anyone else, hor
permit anyone to converae with you on any subject connected
with this matter, nor are you to form nor express any opinion
on the matter until it is finally submnitted to you.

About 10 or 15 minutes.

(Wheieupon, the jurors retired from the courtroom

and the following proceedings were had:)
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THE COURT: All right, the record will show the jurors
are éul: of the gourtroom.
MR, MANZELLA: Your Honor, Mz, Denny questioned Miss

Bailey on a prior -~ what he alleged was a prior inconsistent

gtatement,

THE COURTs Yex.

MR. MANZELLA: Something about she heard somebody left
the ranch.

THE . COURT: ' Yes,

MR. MANZELLA: What I am doing is asking her to attempt
to explain, if there isanyapparent inconsistency between what
she testified to hexs at this trial and what she said to
Sergeant Whiteley on -~ in May of 1970.

m COURTs I agsumed it was that, but -~ and she has a
right Eo explain the apparent inconsistency.

' m. PENNY: Well, your Honor, she would have the right to

;éﬁbiain that particular one that I pointed out to her, which

*

e
- 'I'HE COURY'z 'Ar;d i thirﬁc -~ I was going to say, I think it
should be pointed out what you are talking about.

HR. MANZELI-&: I did. I said, "bid you tell Sergeant

Whitéley-in Hay of 197¢ that you heard somebody left the

ranch?®
Now, 1'1l1 have to make it more clear when, but

I'm referring to that weekend in late July, 1968, 4id you tell

. Sergeant Whiteley in May, 1970, that during that weekend you

had heard somebody left the ranch.
THE COURT: Well, I think if you £irm up that type of
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| guestion o that it is pqinﬁeé out what you're discussing, an

indonsistency, in -ésking her to explali-,n it, it would be «—
MR, MAMZELLA; I don't see why I should peoint it out, 1}01:1:

" Honor. I don*t think it is an inconsistency.

MR. DENNY: Your Honor, the guestion that I asked hex

- previously was referring to the note, and 1 read the whole note.

"Chaxlie wanted me to go to Gary's house and get
mopey. They were going to take a gun. I was plcked ta go and
Bill V. told Charlie I wasn't going. Charlie said Bobby,

Mary and Sadie were going to go. They took a German gun. It

titles. I heard they left."”

M. MBANEZELLA: You see ==
MR, DEMNY¥ Now, that's what I read. And that's what ashe

" gan explain if she wants to, but not that she heard some othex

| thing that they left.

MR, MANZELLA: Well, yes, she can, becausa that's the

problem with this, because these notes were hot written by Blla

¥l 'Béilety. they are written by Sergeant Whiteley. They're not

her statéments. They were notes of Sergeant Whiteley. That is |

‘ | what f:'_l:“ have been objecting to. Therefore, there is nothing
Z in any of the eviderice s0 far that says she would say this —-
‘ bhefﬁié.g‘a-ya’waviiﬂen@ she would say these things. I'm agking
her if ;hé' sé:id sémé‘t:t;x,i‘:ﬁlg' 1ike this. There's nothing magical

. about this until ‘e get to Sergeant Whiteley's testimony, be~-

cause t;'hey‘ are not Ella Bailey's notes. They're Sexgeant
Whﬁ.&:é&y*s,j i‘m'éﬁking }iar if she told Sergeant Whiteley that
- during that weekend she heard somebody left the ranch. That's
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' how she can -~ ghe will, if ghe can, explain any apparent
. 2 | inconsistency.
3 mﬁ COURTt All right, T see your pai,nt,«

. § _ Well, with the correction that we'’ve spoken about,
| the court will permit that kingd of question.
% MR, DENNY: Well, does the Court mean by referring to
| this ‘spec:ific portion of the convexrsation thakl guoted?

THE COURT: The Court believes that -~ 20 there would be
no misunderstanding in the jury's mind, it would ba bebter to do
10 it that way.

H MR. MANZELLA: Well, the problem is, your Honor,

2 .
: Mi. Denny created whatever impression that may have been

13 ) . . . .
" | éreated in the Couyrt's mind that these notes were taken in any

4 ] ] )
.,v ' kind of order or that they were guotes of Ella Bailey.
3 15 MR, DENNY: I didn‘t create it, Sergeant Whiteley did.

t :
16 MR. XKAY: Wait until he testifies,

17 .
MR. MANZBELLA: That's just it, they're not. They're

not at all.

18
® In fack, there are three pages or four pageées of
» notes for the May interviews. And =~

THE COURT: Well, this is ==

MRy MANZRELLA: I can't pinpoint it »-

MR. DENNY: I've got 22 pages.’

'THE QOURT: Well =~

21
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. THE COURT: Well, unless you pinpoint it =«
MR. MANZELIA: =~ exaepi; to pinpuint it to May of 1970.
AHE cwafrz ‘.ttg mul& certainly be hearsay to ga into

that cqnversatian, wouldn "t 117

mzmm: I don't understand why, 1f Mr. Denny has
been aumeed to. bring out that ahe «~ to ask hexr -»
" MME COURT: He has been ghle to g0 Into it by sy of &
prior Inconsistent statement.,
MR, MANZELIA: Right. And I am going into the same
statement,
THE COURT: Well, I sugtained the objscticn to ik -~
or would have sustained the objectlon to it; because T
felt that 1t wag not dn explanation of & prior lnconsistency
which had been brought out.
Now =~ 4
MR, MANZELIA: She ssid that she did not tell Sergeant
Whiteley the ~=-
MR, DENNY: "I heard they left."
MR, MANZELIA: == what's written down in the notes.
And what I am asking her ist
What did you tell Sergesnt Whiteley with regard
to that?
And the way I pinpoint it is, "Did you tell
Sergeant Whiteley that you had heard that weekend that some-
body left the ranch?”
Pregmably, the snswer will het “Yes."
And then I will ask hexr v
MR, DENNY: Well =~

CieloDrive.cOmARCHIVES
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| to Charles Majaon and Biice Davis, later on that weekend,
* whén they went to the house, and Mangon cut Hinman and Davis

MB. MANZELLA: =~ "to what were you referring?”

THE GOURT: How da you ==

MR. MANZELIA: See, Mz, Déamy i trying to show that
she was referring to Bruce Davis, to Robert Beausoleil, Mary
Rrunner and Sugan Atkins.
| What I'm trying to show s that she was referring

held the gud on. hlm.
" MR. IJEHNY: Well, your Hongr ==
o THE COURT: I seems to me that the ' May conversation
and the Septenmbér conversation have been gone into extensivelyy
thet any inconsistencies should be explainable,
But, in the Gourt's opinion, it has to be some-

what pinpointed, ox the =~

MR. MANZELIA: Right. I agree.

THE COURI: == Or neither the Court nor #nyone will
know what you sre talking about.

MR. MANZELLA: Well, I think that's pinpointed. That's
how I plupointed it, by asking her if she said these things.

MR. DENNY: Your Honor, may I suggest that 1f he wenid
to have her explain what dppears to be & priox inconsistent
statement, that the prior incmtitﬁe_nt‘ statement, which is
now in evidenpe -~ that I just read to the Court -~ be read
to her? And she be given the opportinity to explain it?

Secondly, I would «-

MR. MANZELIA: That priox inconsistent statement Lg not

in evideice, your Honor. She denied making 4%..
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MR.OENNY: But it is in evidence, at any rate, whether
she denied it ox not. | '

MR. MANZEYTA: No, it isa't. No, it isn't, becsuse 2
prioxr incomsiatent statement is not in evidence wmtil, one,
the witnegs adnltz maling the statement; or, two, you have
independent proof that the statement wis made by the witneass.

And you don't have either up to this point.

MR, DENNY: AlLl wight. Secondly, your Honor «-

' THE COURT: Again, gentlemewi, you are zather ouk of
,ordey 4n view of the fact that you haven't put Sexgeant

-HWhiteley on to ==

MR, MANZELIA: Well, see, that's not my problem, your

I‘,', £~ Tyt ) ' - ]
Honoy. That's Mr., Demny's problem. He's the one that says

that it's in evidence.

o CU_.I‘RT: 'And Sergeant Whiteley hag not yet testified,|
¢ MR. MANZELLA: So that meeng that nome of that's in
evidence yet.

MR. DENNY: Your Honor, again, if I may make one further
point on thig? And then T will be very quiet and let the
Court take a vell~degerved recess.

I believe the Pepple are in bad faith in having
her &t this point attempt to explain awey that padicular
conversation by saying, "No, I meant I later heard somebody
gay that Charlie and Bruce left," because of what appears
right after that in these notes, & copy of which Mr, Manzella
has,

And T would like to resd it to the Court., It

Baya:
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10~4 1 "I heaxrd they left. Then s phone
() 2 call. T heard Gary had grabbed the gun and wesn 't
3 cooperating. Charlie asked Bruce 1f he would go
3 to Gary's house aud Bruce gaid ckay.” '
; 5 And then it goes:
a 6 | , "Mary drove with Sadle in the van to
7 the back house. Both told us how it ha_ppened.'
8 Then Mary and I wiped the van down.”

10a £ls. Right in ¢hronological order.

0w

10 |

11

13
. 14 D
o o
15 LT
L 16 L

17

19
20 Lo -
21 T
22
28 |

24

B

w??
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QEE~CQURT3:5ngl, you have been reading from the notes,
Sexgeant Whiteley's potqs.A

MR. Ssm{ The notes of May l6th, 1970.

MR, MANZELLA: They're the notes of May 15th.

MR. DENNY: No, they're the notes of May 16th, =-

MR. MANZRLLA: You're wrong.

MR. DEMNY: =~ 1970, at 12146 P. M,

Well, that's the order I got them in,

MR. MANZELLA: Well, that's -~ that's a ghameé, because
thay're the notes of May 15th of 1970,

MR, DEMNY: Well, I have thres pages of notes which are
the lagt three pages of nnuﬁl, that Sergeant Whiteley gave me, |
in thak order, which I have nubered Pages 21, 22 and 23,
starting with "$27, Sadie had money. Chayxlie said $27, and
we got his cars, before sald Gary had stocks.” and then -~
and the next esntry is 5-16<70, 12:46 P, M, "Ella Jo Bailey.
charlie, Bruce, Sadie, Mary, Bobby -=-" and then it goes on to
the next page: "Last '68, went to Hinman's house, sent by

Manson t0 get Gary to join pamily." Aand goes on over again

into that matter I've praviously read.

THE COURTt All might. The Court will permit the
question if -~ with the change that you've indlcated that you
will make ~~

MR. MANZELLA: What change was that, ==

THE COURT: -~ in the guestion.

MR. MANZELIA: -~ your Honor?

THE COURT: That you wexe more specifically pinpointed,

point out what she =~ what you mean by the guestion.

CieloDrive.cOmMARCHIVES




Yo

uft

Xk

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

3601

_ MR. MANZELLA: All right. Fine,
{Mig-afternoon l recess.)

THE COURTs All 3uroxs and alternates are present,

} ALL mounuel ahd the defendant are present.
Pleage continue.

Q 2 .BY HR, WZELLA.t Miss Bailey, in May of 1970,
when you ware inherviewaa by Sergeant Whiteley and the other
officerst did you tgll them that, over that weekend in July,
Fridag,\saturday and Sunday of 1969, that you had heard that
somebody left the tanch?

MR. DENNY: I'11 oﬁject again as calling for hearsay, as
indicated to the Court earlier in our discussion ~~ unless
it's properly prefaced.

| THE COURT: Sustained.

Q BY MR. MANZELLA: - All right., Miss Balley, during
that weekend, Friday, Saturday and Sunday, the 26tk -- the
28th, 26th and 27th of July, 1%62,had you heard that spmebody
left the ranch?

MR. DENNY3 I will object ko that as calling for hear-
say.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. MANZELLA: Ming Bailaey +-

THE CQURT: Strike that -~ well, gustained. ¥The objec~
tion is sustained, yes.

Q EY MR, MANZEBLLA: All zight. During the May
inhcrvieé with Sergeant Whiteley -~ that is, May of 1970 —-
I'll withdraw that., I'm sorry.

Mr. Denny asked_fbu a question on cross examinatic

o1t
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1 with regard to whether or not you had told Sergeant Whiteley
® » | thak you had heard that somebody left the ranch.
3 Do you recall that? On cross examination?
. 4 A I don't xrecall the question.
Af ‘ 5 | Q All right. ¥ow, did you tell Sergeant Whiteley,
", 6 | in May of '1870, that you had gone to Gary Hinman's house in
‘ 7 [ IQéS?'
.-.a A Yes.
—9 ~ Q . '.hq&'_;%iﬂ'io‘&_tpi; Sergsant Whiteley in May of 13970
10 that you‘hgﬁ- b‘ean sent ther-o by Charles Manson?
I a. . Ye. = |
iz . Q - And di.d; you tell Sexrgeant Whiteley in September- of
1B -1;97&.. :Lx:: 'racé:ma; that fbu 414 not gee Bruce 1aa5v¢. with the
o ¥ | gun? '
.!' 15 MR, DENNY: Object to that, and move the answer - TI'm
: 16 s0rry: there's no answer in.
LU Objwct to that as calling for hearsay.
L MR. MANZELLA: Your Honor, I believe we offer it as 2
¥ | prior consistent statement.
20 MR. DEMNY: Well, I have seen no --
21 THE COURT: Will you approach the bench?
10 fol 2 MR, DENNY: I would like to, your Honor.
d 23
¥ 24
H 25.
; 26
27
® o
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(Wherewpon the following proceedings were had
4t the bench among Court and counzel, outside the
-, * hearijg of thk jury;)
- MR, MANZEIZA: Mr, Denny pointed put ==
. THECOURTY - You think it's aduissible under Section
791 dg & prior ‘consistent statement?
1 MR MHZEI.IA, Yes, your Hongr. Me. Denny pointed
put -» or asked Migss Bailey whether or not -~ L think he
referrved to Mi. Katz' notes, February of 1971, the stateméent
that MigsBiley had made to him with regaxd to Besusoleil
having the gun, and -~
MR, DENRY: And the knife.
MR, MANZELIA: And I intend to offer the statement that
Miss Bailey told Sergeant Whiteley that Bobby, Mary and Sadie
took the Cerman automatic belonging to Bruce, snd that the
gun had been kept in the gun room; that she didn't see him
leave with it, but that she knows ~- but that she == but that
ghe knows that they took the gun, #nd -~ meaning that she

dldn't see Bruce leave, and zhe bas never gald that she

saw Bruce leave.
' In other words, she has not identified Bruce
ag the driver of that vehicle, but that she did see Bruce
with the gun, before they left; but that ghe did not see
Bruce leave with the gun.

THE COURT: How is that & prior consistent statement,
with anything that's fnconglstent in her testimony now?

MR.MANZELLA: Well, Mr. Denny =~

THE COURT: T8 1t or 1s it not?
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10b~2 1} MR, DENNY: No.
) : MR, MANZELIA: Well, because she testified - because
3 Mi. Denny has brought cut & statement of =~ taken by Mr.
4 K&tz{, in which he claims that she said that Beausoleil had
. 5 the gun,
' s | @ = THE COURT: I vecall that. I vecall that now, that

"7 | there was .soma statement to that effect: Beaugoleil's

s | hm‘ing ;Lt&in h‘m ;:ogaession -= oty 8t least, you agked her,

o | ata yau no:, Me. Depny?
10 IEHNY Well, T asked hexr on crogs~examination from
o th_ia very not_e,:the game thing. I can point to my notes for
2 | cross-exsmivditon, |
13 And I agked her, "Did you state to Sergeant
. ¥ | Whiteley in May, 18 -~ May 15th, 1970, '"Took German auto
.‘A B | belanging to Brucej kept in gun voom. Didn't see him
% | leave with ik, but know he tock the gum, '™

b .

" MR« MANZELLA: I don't remewber that question being

18 asked; though,

19 MR. DENNY: Well, I assked £t, specifically, and I'11
® | phow you right here in my cross-examination whexe I did ask
20 ik

2 THE COURT: When did you gk it? On Friday?

"'-

23

MR. DENNY: No, today. I'm almogt sure it wes today.
It may have been ~= it way have heen Friday,
THE GOURT: Well, but you don 't agree that it is a prior
I3 ® inconglstent gtatement? Or =-
27

® MR, DENNY: No, it's inconsistent with her present
# testimony. Hexr present tegtimony wag thet she saw Bruce

24

ur.
.

25.
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_geen Bruce Davis leave.
B and Bmmner in. the ez, In other words, she saw Davig with the

knows he ook ‘the gum, because she saw it with him earlier,

vith the gun, and she saw Bobby Beausoleil with a sheath
knife, and they were standing, talking together in frout of
the seloon.
And then she paw Bobby and Mary and Sadle. And
this is certsinly Inconsistent with that,
‘_‘Took German autc belonging to Bruce,

kept in gun room. Didn't see him leave with it,

but know he took the gun.”

MR, MANZELIA: And my position is that that's consigtent|
w}tlgiiher testimony here, bectuse she never claimed to have

Cin Qm:r words, she identifies Beausolell, Atkina
gun before the;r left, and ghe nevér saw Davis leave; she

amd then he wade the sitement the following day -~ ox vather, |
that following Manday =~ that he had held the gun on Gary
while Mengon glashed him with the swoxd,

My position ig that that iz consistent with hex
testimony at this trial, and iz prior to the stetement that
Mz. Deomy brought cut, from February of 1971, because this was|
taken in September. '

MR. DENNY: I don't see thal this i{s in any wey & priox
congigtent siatement. That is, conslgtent with her present
tegtimony.

MR, RAY: Well, if you =

MR. DENNY: 1It's closer to an lnconsistent statement
than a conslstent atatement, when she says, "Didn't gee him
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25 |

leave with 1€, but know he took the gun."

MR, MANZELIA: She has never vlaimed at this trial
or any trial -~ any proceeding that she saw Bruce leave with
the gar, She ig not claiming that. She nevexr hag,

THE COURT: I think that's true, as I zecall the eyi~
dence,
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MR. KAY: Mr. Demny, if you claim that you asked her the
questiori, why do you object if we ask her the gquestion? The
sane guestion? '

MR. DENNY: Because it's in the context that you arae
putting it as & prior consistent statement,

I asked her as & prior lnconeistent statement, and -
I think the Court properly lek me do it, and I don't ==

MR. MANZELIA: Well, the Court's not ruling on that,

MR. DENNY: Well, I am asking the Court to rule on it.

:Mﬁ. MAKZELLA: The Court's not ruling on -- the Courkt's
ruliné~ﬁniy preliminarily whether it's inconsistent or
uaﬁsi;tant. He is not makiﬁg a final determination,

- o -That's quath§rjury.
' MR, DRNNYS It*s & question of law for the Court
initially.

Mit, MANZELLA: Well, initlally, yeah, Buk that doesn‘'t

. preclude the People from arguing it's a consistent statement.

MR. DENNY: Yes, if it's not admissible under 791 ae a

{. priox consistent statement.,

THE COURT: “Prior consistent statement of a witness,
Evidence of a statement --* according to 791 -- "of a statement
previously made by a witnesg that is consistent with his
testimony at the hearing is inadmissible to support his
credibility unless it is offered after:

¥(a) Evidence of a statement made by him that is
inconsistent with any part of his testimony at the hearing has
been admitted for the-purposelaf attacking his credibility, and

the statement was made before the alleged inconsistent statew
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1 ment =-
. 2 - MR. MANZELLA: Right.
3 MR. KAY: Right,
, 4 MR. MANZELLA: That's exactly what I'm arguing.
‘f 5 MR. DENNY: There's no guestion that this thing was made
33 ¢ | before, since according to my notes, as they were given to
l 7 | me, they were made -- or, it was made in May.
8 I am a -~ I was a little surprised in --
9 MR, MANZELLA: It was made in September.
10 MR, DENNY: I'm surprised that it wis made in September,
1 | now, instead of May.
2 | MR, MANZELLA: All right.
B MR, DENNY: But even mo, it is not a prior consistent
" 4 | ggatement, It is not consistent with her present testimony.
.?' 15 *‘HI}, MANZELLA: Where can you point out that it's
L 16 incqnsigﬁenk?
SR MR. DENNY: Where she says she didn't see him leave

.18 A With it

19 _ f: HR. Katf Thah's wh&t she says now. She never sald she

20 Baw him leave with it

z THE cUURTz ‘Yen, I think it is consistent.

2 . MANZELLA: By the way. I don't believe I objected to

% any questiana about this sort of thing, so the Couxt never did

24

Aw

rule on wheﬁher it wag consistent or inconsistent.

"

® THE COURT: The Court will permit it.

11 fol % MR, KAY¥3 Thank you, youx Honox,

27

28
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(Whereupon, the following proceedings were had

in open eourt within the p:iesence end hearing of the

Jurys)

Q  BY MR, MANZELIA: Miss Bailey, in September, 1970, -
did you tell Sergeant Whiteley that in substance that with
regard to that Friday evening, July 25, 1969, that they took
A German sutomatic helonging to Bruce which had been kept in
the gun voor? That you didn't see him leave with it, but
you know that Bpive took the gun?

A Yes.

Q Now, Miss Balley, at sny of the proceedings at
which you've testified, have you eyeér claimed that you ssw
Bruce Davis as the driver of Jobmmy Swartz’' Ford that evening?

A No.

Q Frior to the time yout saw the four people leaving

"in Johnny Swartz' Ford, prior to thet time, did you see Brice

Davis with that gun?

A Yes.
Q Did you see him leave with the gum?
A No.

Q Have you ever claimed that you did see Bruce Davis

A Ro.

Qo Hmre you ever told anyone at any trial proceeding
or :!.ni:erview i:hat you could identify Bruce Davia xg the driver
of Johmny Swartz' Ford?

A No.
q Did you tell Sergeant Whiteley in September of
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1970 that Bobby bad a fancy knife?

A Yes. |

Q Did you tell Sergeant Whiteley in September of
1976 that later that weekend Sadie and Maxy drove up In Gary's
bug?

A Yes.

MR, MANZEILA: May I have a moment, your Honor?

IBE COURI: Yes, you may.

{(Whereupon, there was & pause in the proceedings.)

2] BY MR, MANZELLA: Now, MigsBeiley, prior to the

time that you had gpoken to Sergeant Whiteley or eny officer

with regard to this case, had Sergeant Whiteley or anyone else

told you =+ strike that,

Had Sexgeant Whiteley or any other lay enforpement
offiger told you about ~~ or told you that chanting beads or
Buddhist prayer beads had been found neay the body of Gary
Hinman? |

ME. DENNY: Object to that as calling for hearsay.

MR, MANZELIA: Your Hemor, I would like to be heard on
that. We've asking her if any law enforcement officer told
her aboust that.

THE COURT: All right, I'Ll hear you at the bench.
(Whereupon, the following proceedings were had
' &t the bench among Court and counsel, outside the
hearing of the jury:)
THE COURT: All right, let's get the question.
CWhmrwpogz, the question wes read by the
| ‘report:er ag foilms:
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-3 1 Mg Now, Miss Bailey, prior to the time that
: 9 S yess had biiokét; to S'erge!nﬁ Whiteley or any officer
3 with regard to thig case, had Sergesnt Whiteley or
4 anycne else told you -~ strike that,
. 5 "Had Sergeant Whiteley or any other law
g3 6 enforcement officer told you about == or told you that
’ 7 chanting beads or Buddhist prayer beads had been foumnd
. near the body of Gary Hinmun?")
9 MR, MANZELIA: Your Honor, what I am trying to do is

10 ghow corroboration for her statement -- testimony with wegard
n to Bruce Dayis’ atatement with regard to the Hinmdn killing
E by showing that through her testimony and testimony of

1 Sergeant Whiteley and perhaps other officera that no one

1 told her of the results of thelr investigation was about,

1 the chanting beads and go on and so forth, to ghow -=

Kp A

% THE COURT: You're not offering this statement for ' the
1 truth of the mitter it might cootain?

18 MR, MANZEILIA: Of couyse not, to show thit she could

» ot -

20

THE COURT: Juat as to whether or not it had been said?
MR, RAY: Uh-huh. '
- MR, MANZELIA: To show that she could not have
® fabricated Bruce Davis' confession.
MR, DENNY: Your Hoxor -=- .

MR, MANZELIA: <« from what the law enforcement offlicers
* told her.

27

21

..a

24

imi¥
M

b

Lot me just point . this one final thing out
before Mr. Denny argues, and that iz thia:

' 3

28
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1 Has My. Denny agked -« or say she vas given a
. 2 report or gomething to show she was told about this cage,
3 he would certainly be entitled to bring that oul that she
s | had fabricated the confesgion of Bruce Davig, hecause ghe
i 5 knew about the beads and knew about him, oh, being struck
“ 6 over the head and zo on. He would be entitled to bring that
7 out, not for the truth of it, but to show her state of mind
8 ag to whether or not she knew about these things before she

9 told the officers ebout Bruce Davis' confession.

10 THE COURT: Why do you believe it is hearsay in the
1 light in which it is offered?

2 ' MR, LENNY: Can't help but think of the old saying,

13 "People spesk with Forked tongue." They've Just spent a
4 | good deal of bime, over my stremuous objections, of what ghe
. 15 bad heard from all the members of the Mangon Family during
P 16 theé weekend of July 25, 26, 27 as to the fact that this weg
1 common, TuNOY, comnon knowledge, commion télk with all the
18 mepberg of the Minson Family, and she certainly could have
19 | pieked 1t up at that time: And to say simply she didn't heay .
. ® | * it g£rom the officers is not to say that ghe cmlth't have
a1 fabrig&t;ed ;Li;. _
2 MR MANZELIA: Fine, if you went to bring that out,
23 fine, bring it out. The Court limited me with regard to what
# I cm’ld ask with members of the Manaon Family -=
B MR. IENNY: And properly #o, and the Court should
limit you here.

€2

»i"

25

1la: £fls.

217

28
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o

MR. MANZELLA: Yes, but I'm not offering it for the

2 truth of the matter asserted.

3 MR. DENNY: You've offering it -- it's hearsay, to

4 show vhether or not the officers sald something to her so

5 that she could have that information when she said it back.

lia-1

6 MR, KAY: It is not hearsay. It is not offered for the
7 truth of the matter asserted.

8 MR, MANZELLA: And I expect her anawer to be no, of

? course. .

10 MR. DENNY: Ko, of course.

‘” MR, MANZELLA: Which is not hearsay.

. MR, DENNY: It's not relevant.

# MR. MANZELIA: It is not relevant? I've established the

“’ relevance, since the amnswer is no, there is no hearsay.

THE COURI: Since there is the inference her story is
fabricated and this is the effort on the part of the Feople
to rehabilitate her in that respect and I can gee why it's
offered, all right, I'll overrule the objection.

P (Whereupon, the following proceedings were had
® in open court within the presence and hearing of the

15
16
17

18

21

Jury:)
THE COURT: Would you read the question, Miss Brisndi?

22
“ (Whereupon, the question was read by the reporter
“ as follows:

"Q  Now, Miss Bailey, prior to the time that
you had spoken to Sergeant Whiteley or any officer

with regard to this case, had Sergeant Whiteley or

25
26

27

anyone else told you -- strike that.
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"Had Sergeant Whiteley or sny other law
S anforamt officcr told you about == pr told you that
chanting baads ox Buddhist prayer beads had been Found

| mear the body of Gary Hirmn?")

o VLINESS: No,
S Q m!d S¢rge¢m: Whiteley or sny other law enforcemt
officers told you that Gary Hinmsn had neceived & wound to his
face?

A No.

Q Hed Sexgeant Whiteley orx any other law enforce~
ment officer told you that a bullet ox bullets had been found
at Gary Hinman’s howe?

A No.

Q Hed Sergeant Whiteley or any other law enforce~
ment officer told you that a -~ when the body wag discovered,
2 blanket was covering the body up to the neck?

A No.

Q Had Sexgeant Whiteley or any othexr law enforce-

ment officer told you that when 1t was tecovered; the 9

millineter Radom had no grips on 4t7

A No.

Q  Had Sergeant Whiteley or ny other law enforcement
officer told you that when Gary Hinmmn's body was wound it
bad two wounde to the top -=~ strike that, It had a wound to
the top of the head and & wound behind the eax?

A No.
Q Qx that it had any wounds to the head?
A NQ‘ |
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’ i:alk about had they, before har statement of May, 1970,

- officer or prosecutor told you any or all of these seven

) Hag Sexgeant Whiteley or any othexr law enforce-
ment officer told you that the =

MR. DENNY: Mz. Manzella, I'm going to object to the
qtféstim before you get it out, as far as "has," If you

I bave no obja&t:ion.
‘ 1!1&. WZELIA All right, fine,

Q Prior to the May, '70; 1970 interview with
Sergeint; Whittéiéj; had he or any other law enforcement officer
told you that whest they discovered the body that they dis-~
zovered the kﬂ:chnn tahle had been broken and & chair had
been knocked over in the kitchen?

A No,

Q All right, had Sergeant Whiteley or any -= strike
that.

Hud Sergeant Whiteley or any other law enforce<
mént offlcer told you those things before the September, 1970,
intervien?

A No. .

Q Had they ==~ had Sergeant Whiteley or any othex
law enforcement officer or prosecutor, and I 'm including
prosecutor in these questiong &s law enforcement officers -~
would that change your angwexr knowing that I am including
prosecutors?

A No.

) fiag Sergeant Whiteley or any law enforcement

things that I have enumerafed prior to the time you spoke o
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1la~4 1 - yeré interviewed by Mr. Katr in February of 19717
® 2 A TNo. |
3 Q AlL right. Angd prior to the time that you
; 4 testified in the trial of People vs. Charles Manson in
e'f 5 August of 1971, had Sexgeant Whiteley, any law enforcement
‘s 6 officer, any prosecutor, told you any ox all of those seven
' 7 things? That is, about the chanting beads, the wowmd to
8 Gaxy Hinman's face, & bullet found at the house, a blanket
9 ‘We;: the body, & Davis =- strike that -~ that the 9 millimeter
L ' Redom pistol had no grips on it when it was recovered, that
n . Gary Hinman 'g b:ody had wounde to the top of his head, and
» i:ﬁl!tfi kitchen table had béen broken and & chaiy had heen
13 knocked over at the locstion?
P Y SRR T
o ® .. Q@  And prior to your testimony at thls trial «-
16 A '1%‘, six.
1 Q Had snybody told you, Sergeant Whiteley, dny law
¥ 1 enforcement pfficexr or prosecutor told you those facts?
\1b £ls. * A No. "
20
21
22
‘: 23
: 24
% 25
. 26
i 27
o .
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THE COURT: All right, I*'ll hear from you.

(Whereupon, the"following proceedings were had at
the bench among Court and gounsel, outside the hearing of the
jurys:)

MR. MANZELLA: Your Honor, Mr. Kay =~

THE COURT: Let me geé the gquestion straight, now, what
wag the last guestion?

MR. MANZELLA: I was asking her if she told Sergeant
whiteley about statements that Bruce Davis had made to her on
Monday, July 28th, and I was about to ask her what she had told
Sergeant Whiteley. I believe Mr. Kay has pointed out to me ~—
T didn't realize that Mr. Denny had examined her on the
confession. And Mr. Kay pointed out to me that Mr. Denny
did examine her about the confession and ~- implying that
“her testimony with regard to the confession was false.

And I have statements from the May, 1970, inter~
view and the statements from the September, 1970, interview,
and they are consistent with her testimony here. And for that
reagon I think they would come in under Section 791 of the
Evidence Code because they are consistent with the testimony
here.

I had forgotten that Mr, Denny did gquestion her
with regard to Bruce 5avis‘s confesasion.

MR, KAY: 791 (b), too..
THE COURT: Under 791({b), it would come in in view of the

fact theré is an intimation that it®s influenced her <- the

- gtatement is influenced by bias or motive to have herself

gxculpated.here.

- 6 4
-
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1ib~1 1| Q Now, when you were interviewed in May of 1970,
. 2 at that time did you recall some of the things to which you've
3 | testified here? o

. 4 A Yes.
. 5 MR, DENNY: Asked and answered, and move the answer be
f? 6 | stricken.
l 7 THE COURT: Overruled, and the answer may remain.
8 Q BY MR. MAMZELLA: Did you recall all of the things

? to which you've testified here?

10 MR. DENNY: Asked and answared, objection.

1 Q BY MR, MANZELLA: At that time, in May of 1970.

12 ' MR. DENNY: aAsked .andl answered.

13 THE COURTs Overruled, you may answer.

u A 'ﬁox I didn't remember all the things at that time

r

15 that T remembered now.

10 g BY MR, MANZELLA: And did you, in May of 1970,
17

G &

tell Sergeant Whiteley about thoseé statements that Bruce Davis

18 had made to you on Monday, July 282

1 A Yos.

2 Q' Dia you tell Seryeant Whitelsy at that time that

2 Bruce Dayim had told you that he had gone tp ==

T2 MR, DENNY: Just a moment, I'lLl cbjeéct that this i{s not a

L]

%3 | prior consistent statement.

. PHE COURT: Sustained.

wh

25 :
MR. MANZELLA: Mey I have a amoment, your Honor?

THE COURT: Yek.
27

. ». MR, MANZELLA: Your Honor, I would like to be heard
28

26

e

briefly on the last objestion, if I may.
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At 791() requires that the statement be made before

| Ilb=-3 1 ,
. 2 the ‘bi‘ai. motive for fdbrit;ition oy ot:hef improper motive is

3 alleged to have arisen.

. 4 ' Kow, what would you say about that?

?‘q, . .

. 5 . And, of course, 791{8) requires that the

Pe 6 consistent statement be made before the alleged inconeistent

7 | ®wtatement.
8 MR. MARZELLA: Yes.
AN Wall, Mr. Denny haz questioned her about the

10 confession itpself, Now, you see, the problem is «-

u THE COURT: In what respect is it «e
12 MR, MANZELLA: Coneistent?
13 THE QOURT: =~ consistent?
P 1 MR: MANZELLA: Or prior?
. 5 THE COURT: And prior.
B 16 MR, MANZELLA: Okay, it ig consistent in that there's

o nothing in it that she has ot testified to in either statement,
18 in either May or September of 1970. There's nothing in either
1 ‘_ statement that's inconsistent with what she testified to eith
20 either confesslion.

2 And, secondly, it is prior to, because I don‘t

z remember what statement Mr. Denny was talking about when he

b

% questioned her about the confession, but if he was talking

ay

2 about the Septesber statement, the May statement is prior to

-y

o that, If he's talking abont the May .stateme'nt, I can bring

12z £ol % out everything that she told Sergeant Whiteley with regard

# +0 the confession.

28

CieloDrive.coOmARCHIVES



3620

121 MR. DENNY: Well, you still haven't gotten over the
. » | problem of whather there's no motive to fabricate. The whole ==
3 | the vﬂlc?lﬁ ‘thfing ix, she's now a p.e:_:scm who is implicated in the |
. 4 | crimg. hérsélf, and she's purporting to ralate, in May, ak the
‘f\ ' 5. éariiest, a confession of Bruce Davis,
1_:«' , e - MR, MANZELLA:  Un-hamo,
‘ 7 o MR, Dm: * and if ‘yo‘u;arg trying to show that is a
& | prior inconsigtent statement, there is certainly a motive to
9 | fabricate .h};ére; ‘if you are trying to show that it's consistent
. 10 | with hex ‘present testimony now.
I MR, MANZELLA: Umn-hamm.
12 MR, DENNY: And the same in September. 8o, I den't think,
B | under the Evidence Code, it cap rwome in.
G B MR. MANZELLA: Well, to show 2 prior == 791, I believe, is
.&. s broken down into two separate and distinct sections., One is a
’&: 16 motive to fabricate, the other is a prior congistent statement,
o MR. DENNY: But in any case, you must show, as a sine ]
8 | gua non to both of them, that the prior consistent statement
1 was made &t a time when there was not motive to fabricate.
20 MR, MAMZELLA: No, that's not true.
2 MR. KA¥: No.
- % ' MR. MANZELLA: ALl you have to show, under 791, was that
) 2 the -- any prior consistent statement, was that the consistent
." . statement was made bafore the inconsistent statement.
h B , MR. KAY: Saction 791, Subdivision A, does not say any-
N % thing about the fact that it has to be made before the reason
.‘ 27 for bilag ==
® MR, DERNNY: But I haven’t introduced any statement; I
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122 1] haven't introduced any «=
. 2 MR, MANZELLA: Well, ybu gquestionied her ahout =
3 MR. DEMNY: Certainly, I questioned her, but I haven't’

4 | introduced another statement,

Y

' 5 THE COURT: What inconsistency did hs bring out?
“ 6 | MR. DENNY: I didn't bring out any hconsistenay.
' ! MR. MANZELLA: I don't think he hag brought out any
8 | incon;ibter{criass But I still have the right --
s : MR» ',_D‘E&Hm " Then you are stuck with it,
10, 1 4 s MR, MANZELLA: <~ tQ introduce statements made before

' " H
| stategents thet he says that she made,
S N

2 | ;. MR, DENNY: That would only be under (b), then, Aand
¥ | under (b}, you have to show that --
" 1 MR, m;ﬁz;mai.ﬁs hfd, wait a minute.
.f 15 ., THE COURT: ~ Wait a minute. ¥You atill bhave a right to do
% | what? |
o} MR. MANRZELLA: In other words, I don't have to agree that

¥ | he has brought out an inconsistent statement., Aall I have to
¥ | show i® that there's mn apparent inconaistency -~ or that he's

20 | atbempted to show that she has made an inconsistent statement.

A and if I can show that prior to that time, she made |

21 a statement consistent to her testimony at trial, I can bring

.-
" % | that out.
,'f = THE COURT: Doesn't 791 refer to -~
: # MR, DENNY: 791 ~-
i % | THE QOURT: -~ Lo & statement that's inconsistent?
. # MR. DEMNY: Inconsistent. Under 791 (a), I would have

28
had to have introduced a prior inconsistent statement --
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12-3 1 THE COURT: That's true.
. 2 MR, DEMNY: -- before the People would be able Lo

3 introduce a consistent statement,

. ¢ | 1 have not done sw. Therefora, the only way to
N 5 get it in would be under 791 (b).
: 6 THE COURT: I don't recollect any inconsgistency -~

7 ¥R, DEXNY: The only thing I questioned --~

8 THE COURT: -= on ¢ross concerning that point.

? MR. DENNYt The only thing I questidtned hexy on, your

10 Honor, was concarning the slash on the ear, as to whether it wap

I the left ear.

2 THE COURT: Yes, I remember that,
1 MR, DENNY: That's all.
¥ 1 . ) HR. ’kaY: And also, the chanting beads ydu gquestioned her
o % | ahout.
E 16 . : MR. /MANZ2RLLA: . Yes. Mr, Denny 2gked her if she told

) . b . o, [P L C .
o Sergeant Whiteley that she had been -~ that =~ whether Davis had
¥ | teld her that Manson had slached him on the left side of the

19 faca.

2 , THE COURT} - Yesy i,/
A MR. MANZELLA: aAnd I would be entitled to go into the

2 entire conversation, at that point, with regard to that poink.,

23 )
MR, DENMY: She saids *"No." Her anawer was: "Ho" -~

24

a

I'm sorxry. +&he said: “Yes." Her answer was: "Yes.®

2]

25
THE COURT: Now, I don't recall --

26 .
%¥3a fol MR, MANZELLA: I don't, either. I remember something

27 . X
about that, bub I don't remamber how you asked the guestion.

28
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MR, DERNY: Well, I msked her, "Do you mean to gay you
remember specifically he said the slashing was on the left
side, not the vright? Or just not slashed him on the face,
but glashed him on the left side?"

And ghe says: ''Yes."

THE COURT: What side wes it, actually?

¥R, RAY: The Teft. |

MR. DENNY: It wag the left side, your Honmor.

MR, MANZELIA: Un-hom,

MR, DENNY: You hack & guy with a sword, right-handed
(indicating), snd =~

THE COURT: That's not inconsistent.

5 ‘MR, DENNMY: They 're not introducing any consistent --
DL ‘I'HE COURT: I think you have to show fhe inconsisgtency

" ’which. you are frying to combat with the consistent statement
' maer‘ 7900 - l b

‘MR, MANZELIA: T thought Mr. Denny bad attempted to
bring_‘i;ju't an igcmiatmt statement.
' MR. DENNY: I did not. I don’t have an inconsistent

ptetement, v, ‘ ’

THE COURT:; T think that's true, I think the objectiom
should be sustained. '

MR, MANZELLA: Ckay.

MR. DENNY; Thank you, your Honor.

{(Whereupon, the following proceedings were had
in upefx codrt, within the presence and heariﬁg af the
Jury:) |
THE COURT: Go on wilh vour next question.
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MR, MANZELLA: Yes, Thank you, your Honor,
Q Now, Migs Bailey, T don't know i€ I =~ I don't
recall 1f I asked you thig question or not,

But prior to your testimony here at this trial,
had Sexgeant Whiteley, any law eunforcement officer or any
prosecutor told you aboit the chanting beads?

A No.

MR, DENNY: That has been asked sad answered. The
gafie answer,

MR. MANZELLA: Hag it?

MR. KAY:; Yes.

MR. MANZELIA: I'm sorry.

~ THE COUBT; That's all right. The objection {& over~

ruled. It may remaln in.

Q BY MR. MANZELIA: Had Sergeant Whiteley, priox
to your testimony st this trigl -- well, strike that.

~ Migg Balley, you =~ you testified thet money wes

being qlij.seussede On crogs-examination you testified that
m@e& w‘i{s being digcussed frequently at the :‘éamh by members

| ;Row, when dfd that begin?

A :%Ieil,i‘i;t’ﬁeg'aﬁ as early ag ~+ when we wexe living
down ‘on Gresham. But it became more important all the time,
ag the ‘summer went on.

- ¢ And specifically, vas theye apything sald by
Charles Manson with regard to what was to be deane with Lhe
monéy?

A It wig fox preparations to go to the desert,
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Q Nows; you've mentioned =~ you've told us that
Texry Melcher's name was brought up at the Devil’s Canyon
campsite.

Were there any other namés brought up, of peop}.é
who might have money?

MR. DENNY: That's been asked and answered twice.

THE COURT: Sustained. | |

R BY MR, MANZELIA: When the other names were
brought up, wes thexe a discussion mbout those other pecplef

MR, DENNY: It apsumes & fact not in evidence.

THE COURT: Overxuled.

THE WITNESS: Yes, there we# a discussion. '

Q  BY MR, MAWZELLA: Do you recall what that diae
cussion wks now?

A (Pauge.) Uh =~ well -~

Q Well, let me withdraw that,

Doyt recall the nmumes of these other peupls,
cthex thean Gary Himmen and Terry Melchexr?

A I only ==

MR. DENNY: That 's been mgked and answered, your Hemos.
She said: No,

THE COURT: Sustained. It hag been asked and angwered.

| MR, MANZELIA: All right.
i Q,h Now, dnzx;ug that conversatiom at the Devil's

~mentioned; did Ghﬁﬂqa lfanaon gay where Terry Melcher lived?

A Yes.
e Anﬂwhere dld Terry Melcher live?

>
1

h . ST
-

CieloDrive.comARCHIVES



- e

3626

!

12a-4 1 A It was aai;l that he lived acwogs the street Ffrom
o 2 | Halibu Beach.
3 Q And hid you personally ever been to Terry
. 4 Melcher's home?
H 5 A Not: that one.
£ 6 Q Had you been to another home of Terry Melcher?
’ 7 A YeH,
8 Q Where was thet?
9 A Somevhere in Beverly Hills, I belleve, that aves.
10 Q And had you gone there alene or with somecne elge?
1 MR, DENNY: I'Il objert to that da irrelevant and
12 I terial .
1 THE COURT: Sustained.
" 1 Q BY MR, MANZELIA: And had you gome there with
® * B | other members of the Family?
P 16 MR. DENNY; Object to that ag irrelevant snd imssaterisl,
126 £1g. 7 | THE COURT; Sustained,
18
19
20
21
2
% w
x 24
% %
. 26
. )} 27

28
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Q BY MR.
MR, DEMRY:
THE COURT:

THE WITHESS:

MANZBLLA:
OCbject to that as irrvelevant and immaterial.

When had you gone there?

Ovexrruled.

It was much earlier,

o #

'zraiced that ==

Q BY MR. MANZELLA: Was it during 1969, or was it

even sarlier than that?

A I believe it was in '69, bhut it would have been the
very early parts of *69.

Q Now, did you, during your interview in May or
Septenher of 1970, with Sergeant Whiteley, Aid you tell
Sergeant Whiteley that Beausoleil, Brunner Qna‘ntkinn and a
fourth person left the ranéh for Gary Hinman's house while you
were at the ranch house?

A Kot while I was at the ranch house, nho,

Q Did you-tell Sergeant Whiteley anything-&bout that,
during ==~ in May or September Of 19702

MR, DERNY: I'1l object to that as calling for hearsay.
THE COURTs Bustained.

‘NR. MANMZELLA: Your Honor, the iamplication has been
;_HRs.pRHHYzf Mngfwg!have argunent at the bench, if we are
going ééhﬁavalakéﬁhénﬁ?' )

TﬁﬂlCDURTi " Yas, you may.

uhi‘hanﬁxiha; " ALl right,. Thank you.

. (Whereupon; the follawing proceedings were had at
the bench among Court and counsel, outside the hearing @f the
juryt)

THE COURT: Ken, rxepeat the question to me, will you?
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<o MR, MANZELLA: And I wanted to show that Mr. Denny ralsed

THE REPORTER: Yes., I'll resd the prezeding guestion,
too.
(Whersupon, the record was read by the reportar'
as followst
*Q ¥ow, did you, during your interview
in May or Septembar of 1970, with Bergeant
Whitelay, did you tell Sergeant Whiteley that
Beauscleil, Brunner and Atkinsg and a fourth
person left the ranch for Gary Hinman's house
while you were at the ranch house?
"A Not while I was at the ra'nch house,
no. | '
"Q Did you tell Sergeant Whiteley any-
thing about that, during —=- in May or September of
19707")
MR, DENNY: Your Honor, we are right back to the sane
thing that we weare just discussing at the last break,
They want to get in thisz business, "I heard they

LS

left,” in that conversation; and I am sure that's the conversa:
tion you are pointing to,

MR. MARZELLA: No. Actually, I have got the wrong
one. I am talking about September. I think thers were some
words about: the ranch house in September.

m. DENNY:s That's right. That's right.

Ehe implieations that sha tgld,Sargeant Whiteley that she
waan!t yresent.whan Ehey 1eft. and I'm asking her what she did

tell Sergeant Whiteley.
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. THE COURT: Well, you asked her the question, and it
was in -~ it wasi a prior ~- it was an inconsistency, 2 prior
inconsigtency, about whether she actually was standing at thae
place she sald she was standing when the car left.

MR. XKAY: That's right,

MR, DENNY: That's correct, your Honoxr.

THE COURT: And you put the question to her »-

¥R, DENNY: Based on —-

THE COURTs ~- concerning what she had sald to Sergeant
Whiteley, in a previous conversation, regarding béing at the
ranch house, ,

MR. DEMMY: That's ri.ght. And thiz is what we were
discussing at the last break, at 3:00 o'clock, whether they
could agk her just -~ "Well, what did you tell Sergeant
Whiteley about your hearing someone leave?®

Or whethexr they had to preface it by the prior
inconsistent statement that I've pul forwaxrd, on Page 22 of
these notes, and then ask her to explain:

*Did you say that, ox did you say something else?”

THE COURT3 I think that that would be proper.

MR. DENNY: Well, that's the way the Court ruled then,
and I think the Court phould continue to rule now, rather than
the way they're trying to do it,

MR, MAMZELLA: Well, what I am asking her is whether she
told Sergeant Whiteley that gha was at the ranch house. I

th&ught; she sald no,

MR. DENNY: That's right, That's what she did say.

She said no.

R L.
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T quest:ion,- “Wall. ::.f this is what Sergeant Whiteley wxote, did hel

- make u misktake?"

THE COURT: That's right. She atated no.
MR. MANZELLA: qu, I am aaking her what she did tell
Sergeant ﬁhihelew .o

A See, Mr. Denny's the wne -- hé kept asking hex the

.‘"* f
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12e=l | THE COURT: Well, ls this meant for the tmith of the
. 2 matter, that you are asking that? It would clearly be
R heargay, if that is the cage.
s MR, MANZELLA: No, I am asking her this -~ I am asking
!‘* 5 her this because I want to establish from =+ from her
+ . testimony, as well 2g from Sergeant Whiteley's testimony,
i 7 what she did tell Sergesnt Whiteley.
8 » Dermny hag ralsed the implication that it was
o | == h#B raised the fmplication that she made certain gratements
10 ~= for example, thiat she vas at the ranch house when they
1 left. ,
12 .’: And I am trying to bring out what she ~- the sctudl
1 | statement that she made to Sergeant Whiteley.
. w | THE COURT: Do you believe that you will be able to
[ B 15 establish that this is what she did tell Whiteley? In other |
" 16 words, t:hat: you will be sble toestablish this by her incon-
RO N siai:ent gtatement?
13"'" q : Hﬁt. DENNY: Weli I hﬂpe 80, your Honox, if == |
SN mz wivELA: 1 mg,a::,, Mr, Denny hes valsed the implis
20 mgim - o .
2a | I'm.~ mm; if-'he‘a' going to testlfy congilstently with
_ 2 | his noteg ~= unless he's golng to say, "1 1fed in my notes,"
¥ 23 or "i take Very sloppy zmtes," o¥, "I just mide this up."
% 1 would expect that Sexgeant Whiteley would
: % | testify that; "This is what she told me, and the oxder in
M % which she told me,"
.' LU MR, MANZELLA: Well, Sergeant Whiteley ~~ I can tell
2 1  wou that -Ser;geeint- Whiteley, with regard to that specific
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point,; will say == will testify that he asked Miss Bailey a

few things about the typewritien report, and she corrected him |

on seversl poipts, two pointa In particulsx. She ~- the
typewritten report says that -- that she Jdid not gee Beausdleil
Brunner and Atking apd Dayis leave the zanch, énd that she did
Bee Mangon and Davis leave the ranch.

That's what Whiteley has in his typewritten
repart. And that when ghe -~ when he dsked her aboit ir
later -« and ghe testified to thig alresdy == th&!:. ghe told
himy Ro, that wes & mistake; that she did not gee Menson and
Davig leave, but that she did gee Besusoleil, Brunner and .

- Atking and a fourth person leave the ranch.

13

MR, m.‘.‘f‘n‘ Weli -

MR, MANZELZIA: And T think it's proper to bring that out.

THE GOURT: Well, is it & prior consistent statement that
you ave asking for?

MR, MANZELIA: Yes.

MR, DENNY: No, because 1t's hearsay.

MR, MANZELIA: She's going to say that she told Wh&taley '

THE COURT: When?
| MR. MANZELIA: In September, 19 -~
o T “THE GOURT: In September or == oy in May?
e WANZELLA: In -- fn -~ weit & minute.
:i._ Pl (Pau‘an in »the: ‘proceedings.)

MR, KAY: What. sh,e s going to be doing,
she's gaing to be axplaiuing what dppears ’
incomist:mt gt;:aten;enﬁ, your Honow.

MR. MANZERLA: Sha & golng to exple
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12¢-3 1 ' 'mE.GGJR’i‘: Well, it's admisaible only for the purpose
. 2 Of ~w
3 I-IR DENNY: Your Henor, I have no objectlion, your Honor, |
) 4 if they put it the way the;r should put a prior inconsigtent .
““ 5 statement; namely: ' -
s "DId you tell Sergeant Whiteley on May 15e-
’ 7} or Ha,y: 16 == 1970, that you did see Bruce and Charlie
8 leave?"
o Now, if that's -~ L{f that is the prior consistent
10 statenent or -~ sirike that. |
1 "that you saw Himman and Mary and Sadie
1 and a fourth person leave?"
1 Now, that would be consistent with her preseﬁt

y “ | testimony, and that would contxadict what appears to be in
o 15 | these notesg,
Y, 16 But you can't just say, "What did you tell him?"
1 The only way to get in a prior consistent atate-
18 ment 1s the funny way that the law has of being able to
19 lead & witness on that particular question, and asking the
%1 very conversation, so that you can say, "Is this what you said?"
Becauge that's the prior inconsistent statement.
2 MR, MANZELIA: ¥ think that'’s objectionsble ag leading,
% | your Honor. That's why I don't ask it.
MR. DENNY: That's the way you have to do it,
THE COURT: Well, the -~ the question on erosa-
examination is =~ ig leading, as it nearly must be,; but =«
MR, DENNY: You can't just «=

THE COURT: == I think you should rephrase your questlon.

21
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1 It would be admissible ~-
. 5 MR. MANZELIA: All right.

N MR. DENNY: Your Honor, only one thing ==

s IHE COURT: It would be admiasible, don’t you think,
Izd%';%la. 5 to show =~ Lo &ssist the jury in determining credibility only?

"™
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MR. DENNY: No; your Honor. If you are going to get thatl
prior consistent statement, -~

THE COURT: That's true, =~

Hﬁ;'DENNY: -~ the only thing --

‘ﬁHE.EOURms -« under Gresn, it would be admissible

sﬁﬁbtintivaly, too, wouldn't it?

MR. DEﬂHY: That's right. And the only way you can get
;t in, if it is in fact consistent with her present testimony, +
MR, MRHZELLA: Right. A
MR. DENEY: -é,namely, "Did you tell Sergeant Whiteley
%hat y@u did see Babby. Sadie and Mary leave in John's
swartz g Ford.
If she says, “Yes," that's £ine. and I*m not
goingy to object to that.
But if you say, "Well, what did you tell them
about leaving?® That's an improper way to get in a prior
. congistent statement.
THE COURTs All right. I'll agzee with you in that
respectk.
MR, MANZELLA: Okay.
(whereupon, the following proceedings were had in
apen couxrt within the presence and hearing of the jurys)
THE COURT: You may ask your qﬁestibn; Mr. Manzella.
MR, MANZELLA: Yes. Thank you, your Honor,
Q Miss Bailey, in Septexber of 1970, when you were
interviewed by Sergeant Whiteley at Tacoma, did you tell him |
that you -~ that you were at the ranch house when Bobby, Mary

and Sadie and a fourth person left the ranch?
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A Ro, I told him I was at ~-
MR. DENNY: Just a moment. Just a moment, I'll okject
to anything beyond "No," and move that it be atricken.
THE COURT: Nothing has been sgaid.
Beyond "No, " it will ba stricken; ladies and
gentlemen. The answer "No," may remuin in the record.
Q BY MR. MANZELLA: A1l right. Did you tell Lim that
you were -~ strike that.
Did you tell him that you saw Bobby, Mary, Sadie
and a anu;:tih person leave the ranch?
'. A ‘ Yes.
(Pausa in l:he proceediaga while a discussion off

3

the racord ensuad at; t,ha coungel table between Mr. Manzella
and Mr. Kay.) :
Hliu NAN%ELLA; H'ay I have just a moment, your Honoxr?
’IEHE COURT= Yan, you nay.
‘ (Fur!:her pause in the proceedings)
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13«1 Q BY MR. MANZELLA: Miss Bailey, did you =
. 9 (Whereupon, there was a pauge in the proceedings
3 while Mr, Manzella conferved with Mr. Kay at counsel
4 table.)
ﬁ"j 5 MR. MANZELIA: I 'Ll withdraw that, your Honor.
A 6 Thank you, your Homo¥, I have no further questions
) 7 . Thahk yomiy, Miss Bailey.
8 MR. DENNY: Yénr Honor, I wemder if before starting

9 on crogs I might reopen ~- that is, before starting om
10 recross I may redpen my cross for just a momerit?

1 THE COURT: Yes, you may.
12 - MR, DENNY: Thank you.
. 1o | ” CRQSS-EXAMINATION (Reopened)
: 5 | BY MR, DENNY: ' . 'l_ '
- 16 Q Mié.s"ﬁailay, would you remove your glapses again,
v | plesse. o
18 Your Honor, I think -- well, strike that.
19 Strike that,
20 MR. KAY; May we &pproach the bench a moment on thisg,
A your Honox?
N 2 THE COURT: Yes, you may.
* 2 (Whereupon, the following proceedings were had
E 2 at the bench among Court and counsel, outside the
1 % hearing of the jury:)
% MR. FAY: 1 still feel that -~
‘a = THE COURT: What 1s Lt you purport to do?
2 MR. DENNY: ‘Two things, your Honor.
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First of all, I do want to, now, having laid the
foundation that she can recognize these people and that they
were ==~ they do appear as they did when she knew them dnring
the time she was living at the ranch -~

THE COURT: The pecple in the various pictures which
you have shown.

MR. DENNY: That is correct,

-= would like to determine whether ghe can recog-
nize them from a distance of 20 feet, at which she gould
recognize the other photographis of Manson; Beausoleil, Atkins,
Brummer and Davis.

I want, in addition, your Honor; to have the juxy, |
themgelves, look through her glasses.

And I would not like to have those glasses
received into evidence, but I do feel {t is extremely velevant
to her abﬂ:ity‘ to see and to the juvors' determination of that
ability to see, for the jury to do #s I do, and that ig to
look through the C:oke hottie lens. type glagses that this girl
Wears. ;

MR, KAY: They ',r'e hot Coke bottle lenses. I've laoked
through the g’lgasea m;i they 're not Coke bottle lenses.

THE GOURT: No, they don't appesr to be.

MR, DENNY: Well, I am speaking a little facetiously
and perhaps 8 little more grandiloquently than I shciuld_, but
neverthelgss ~+ .

THE COURT: I can't think the jury, im looking through
the glasses, would bave any great probative value.

MR. DENNY: Well, yourw Honor ==~
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THE COURT: There are sbout two, three, four; or five
of them who wear gladses.

MR. DERNY: I ==

THE COURT: Well, I don't know whether the otliers have
normal vigion or not. It ls difficult to say what effect it
might have.

MR. DENNY: Well, it is difficult to sey, your Homor.

THE COURT: And, therefore, the Gourt would not pemmit
that. I don't think it would have any probative value.

MR. DENNY: Well, may thig ~=

THE COURT: Now, what else do you wigh?

MR. DENNY: Well, just for the recoxd meke that as the
offer of proof that I would make and the fact that I do feel
it is probative as to the ability of this witneas to see,
and the Court is overruling that offer, I take it?

THE COURT: Yes.

MR, DENNY: All right.

Well, the other thing ~-

THE COURT{ You have the other fact that there's been
& cdnsid&rab;!.e time lapge =-

I.ENNY: Well, that she has indicated, youx Honox,
hex eyes are the same now,

THE GWRT* Even though she hag -~

MR. TENNY: And thni: g what ghe has testified to. |

THE COURT} Yeg, EVen ‘though she has indicated that <=

MR. DENNY: Well -~

THE cwm“ ow and she states . however, that ghe has
riot been to ~~ for an examination since shortly after her

ae

F2
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! apprehengiony &3 I vemember.

.‘ 2 MR. DENNY: BSo she states, but that again is a question
3 of her credibility.
. 4 THE COURT: All right. And in the event the Court
5’? 5 does not want to permit that experiment --
} 6 MR. DENNY: Well, the other thing is, I do want to
&

7 | proceed to attempt to have her jdemtify the people who she

® | says she knows and recognizes when I showed them to her close
? up here, and I have extracted from the group of photographs
¥ | thoge people who ghe has indicated she did not know or could

' 1 not readfly recognize and want to ghow hexr only those whom

12 she says ghe did know, could recognize, and whose pictures
look 1like she remembered seeing them when she was Living
¥ among them in 1969.
.j“ " THE GOURT: The Gourt thinks that the pictures do not
in any way -- these pictures do not in any way approximate
having the xeal person here in each instance.

MR. DENNY: ¥No question abouf that.

THE COURT; So what this is, really, is an eye test
rather than & tegt of her eredibility ag to whether or not == -

MR. DENNY: That is coxrrect.

THE COURT: -~ as to whether or not she knows and does
know and recognizes these people.

MR, DENNY: I would geek to have it -~

13

14

7

18
19

20

21

22

w

23

24

~
EY3

' ® THE COURT: So instead of an eye chart, you're going to
2 * uge photographs?
‘ :: MR. IERNY: 'That's correct, your Homor, for that iimited!
13 flg. purpose. .
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‘while Mr. Denny perused the documents.)

*problem is that Mz, Denny obviously wants the Jury to assune

MR, KAY: Except ~-
MR, DENNY: ~~ that it may be received.
MR, KAY:$ The vice ig, your Honox, it is very misleading
to the jury.
THE COURT: I don't think go if the Court instructs
them,
MR. KAY: Well, your Honor asked me to draft an
instruction.
(Whereupon, there was a pause in the proceedings
up at the bench while thé Court perused the documeht.)
MR. DENNY: Assuming Mr. Kay’s handwriting is better
than Manzella's, may I read it?
THE COURYT: Yes.
MR. XAY: Uh~huh.
{Whereupon, there was a pause in the proceadings

(Whereupon, there wae a pause in the proceedings
up at the berich during which time Court and counsel perused
several documents.)

l MR. I:{AYi The problem is, that doeen't cover what the
préiiem is with this test and it is very mizleading. The

i:hat KX she cgmmt iderﬁﬂfy thege pictures that, therefore,
she aog%dnﬁp igentify persons qut on Spahn Ranch on July 23,
1969. !ﬁhy el%é’wOulﬁ he be doing it?

. MR. DERHY: .That's not ay purpose. It is simply -~

HR. RAY: It is obvious that thatts your purpose.
MR, DENNY: No.
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THE COURT: I'll permit it.

MR, DENMY: Thank you, your Honor.

{Whereupon, the féllowing proceedings were had in
open court within the praesence and hearing of the 4jurys)

THE CQURT: So, ladies and gentlemen, Mr. Denny is about
to conduct a test of Miss Bailey's eyesight, And you are not
to assume that the lighting or background conditions in this
courtroowm are in any way similar to the lighting or background
conditions on Spahn Ranch on July 25, 1969, or that if the
persons whose photographs are depicted here were hare that she
could or could not identify them. This is not a test to
detarmine her credibility concerning her knowledge of

recognition of the persons in the photographs, ladies and

- gentlemen, it is a test of her ability to see without glasses

at this time, and that's the only thing it is 6ffered for.

. These photographs could just as well, in other words, be an

eye chaxt of gbme type.

MR. DENNY: Thank you.

THE COURTy IXs there anything that either counsel wishes
the Court to gay further in connection with this?

MR. DENNY: No.

Q ¥ow, I've mixed up the series here, 50 lat me show

you these photographs.,

¢ Who is that?
A ;?bu-naedn't hold them up because I can't eee them.
Q Well, I'm showing you 77-V for identification.

‘e

| You don't know who, that is, is that correct?

’ s

) i A " (ﬂé.xesponse.)
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don't

te %,
.

Q I show you 77-¥ for identification, who is that?

A R . t
‘ Who is that, Miss Balley?

A I don't know.
Q Is it a man or a woman?
A It is a woman,

MR, KAY: Is that one of the ones she identified? I
know who that is.
MR. DENNY: She knows.
MR, KAY: May I see that, Mr, Denny?
po vou know who that is?
MR, DENNY: No, I don't know who that is., I'm mnot a

medber ©f the Mangon Family.

THE COURT: Well, gentlemen, let's not engage in any

colloguy, but go ahead with it, would you please.

them.

Q BY MR, DENNY: 1I'm showiny you 77-2.

Do you know who that is?

No.

Showing you 52. Do you know who that ise?
No,

Is that a man Oor a woman?

I don't know.

You can't tell?

OO O OO b QWD

NO.
THE COURT: Very quickly, now, would you move through

Is there any face 80 far that you have identified,

been able to identify?

THE WITINESSs; No.
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¢
-~

.“'a BY MR. DENNY;
,.thaé is?
o (A No. S oo
"9 Is that a man or a woman?

B .» T aon't know.

THE COURT: I think you can do this very rapidly.

v

ecme Of which are very confuged here.
THE WITNESS:

BY MR. DEBNY: 732

No, T don't know.

Is that a man or a woman?

I don't know.

Na.

OO PP O b £ MO

No,

Showing you 77-H,

MR@ZDEﬁEY; Yes, I ban. I'm trying to £find the numbers,

May I ask you a guestion?

71=C, can you recognize that?

77-D, do you recognize that?

Do you know who
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13b-1 QR .I.;‘ that: a mano:: a woman?
o : A Idm'tlmow. - |
3 4) 517 - . |
| s A Ko. e
}»; ] Q Ig that a man or & woman?
% 6 A I don't know.
) 1 Q  77-E?
8 A No.
9 Q Is that & man or & women?
10 A I don't know.
1 Q 77=-¥?
12 A I don 't know.
13 Q Is that a man or a woman?
; 14 A I don't know.
. ‘ 15 Q 77-1; can you recognize that person?
‘;‘ 16 A No.
" 1 Q Is that a man or a woman?
18 A I don't know,
19 Q 77-3, cén you recognize that person?
20 A 1 don't kaow,
21 Q Is that & min ox a woman?
X 22 A I dm 't koow,
)h 2 Q 71w
¥ 2% A I don't know.
% 25 Q Ig that & man 6r a woman?
5 2% A I don't know.
| . 2 Q 77-K?
2 A I don't knows
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> & » O » H > O P> O > O b O D O P> O P> OH O O >O DO

Is that & man or & woman?

1 don't know,

. T7-12
" I don't know.
Is that & wan or & womin?

I dﬂn !t know.
77-M?

I don't know.
JAg that a man or & woman?

I don't know,
1722
I don't know.

Is that a man oxr & woman?

I don "t know,
77-G%
1 don 't know.

Is thet a man or a womin?

I don't know.
77-R?

T don't know.
Is that & man or a woman?

Don ' know.
i
Don 't know.

Ty that a man or a woman?

I don't know.
77=X2
Don 't kmow,
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13b~3 1 Q Is that a man or & woman?
. 2 A Don 't know.
8 Q 77-87
: 4 A bon 't know,
3 5 Q  Is thata man oz & woman?
T e A I don't know.
i 7 MR. DENNY:  Your Honor, I would 1ike these photographsg
8 @t this time received in evidence.
| ? THE COURT: All right, they’re received in evidence

“ Evidence 1 besring the numhers that they 've heretofore been marked for
' oy i&entificutim.

1z MR, DENNY; Ls the Court going to take its afternoon
18 recess at this time? 'I have a good de#l of crogs-examination,
F “ | further cross, your Hosor., |
>.\“ 18 THE GOURT: All right, we 'Ll recess, then.
0 We 've rvecessed until tomorrow morning at 9:30,

ladies and gentlemern. During the recess you are advised not

"Ry a R

7
18 . . .
to converse dmongst yourselves nor with anyone else, nor

? permit dnyone to conver with you on any subject comnected with

» this matter, nox dre you to form or express any opiniom on the
matter until Lt is £inally submitted to you.

Goed night. I'll see you tomorrow morning.

21

22

f'-;.”:

® (Whereupon, there were mumurs heard by the jury

of "What time?")
2
N THE COURT: 9330, Didn't I say 1t? 9:30 tomorrow

26

§ morning .,
27
® (Wheredpon, At 4330 o'clock p.m. the evening
28
sdjournment was taken, the matter herein to be

1972, at 9:30 o'clock a.m.

24
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